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Praznik oboroženih sil 
naš skupni praznik 

v ptujski vojaSnici D u š a n 
K v e d e r - t o m a ž je bila v torek, 22. 

d e c e m b r a os rednja in o b e n e m 
zakl jučna s lovesnost ob dnevu 

oborožen ih sil Jugoslavi je . Sve
čanega zbora se j e o b tej pr i lo
žnosti po leg vojakov in stareSin 
vojašnice, udeleži lo večje število 
p reds tavn ikov d ružbeno-po l i t i č -
nega življenja občin Ptuj in Or
moža ter l jubl janskega a r m a d n e -
ga območ ja . 

Svečani govorn ik na s lovesno
sti j e bil Mi lovan S tankovič . s tare
šina vojašnice. Z a l e m pa so voja
kom in s t a r e š inam čestitali p red
stavniki skupščin občin Ptuj in 
O r m o ž : p o s e b n o čest i tko pa je 
izrekel s tareš ina Trifun Kibe rov-
ski. p reds tavn ik l jubl janskega ar-
m a d n e g a območ ja , ki j e še pose
bej pouda r i l p o m e n b o r b e n e pr i 
pravljenosti eno te in ., tem bor
bene sposobnos t i naših obo r ože 

nih sil. 
V nada l jevanju slovesnost i j e 

bilo podel jen ih več od l ikovan j , 
nag rad , p r i znan j , značk p r imeren 
vojak; več starešin pa j e tudi na
predova lo . Preds tavnik i obč in
skega š t aba T O so podelil i na
grade in pr iznan ja za dosežene 
rezul ta te na s t re lskem t ekmova 
nju 14. d e c e m b r a . P reds tavn ik 

Mirko Novak v imenu S O Ormož 

foto: Ciani 

Lekarne Ptuj in dr . Ivo Soda pa j e 
prejel p r iznanje in značko voja
škega zd ravs tvenega zavarovan ja . 
Posebna pr iznanja so prejeli s ta
rešine za do lgo le tno de lo v J L A . 
kot tudi špor tn ik i , ki so med le tom 
dosegal i najboljše rezul ta te . 

Slovesnosti , ki s m o j ih o b d n e v u 
J L A organiz i ra l i v ptujski občini , 
so p o n o v n o dokaza l e , d a j e ar
m a d a tesno povezana z l judstvom 
in da iz njega izhaja. 

M G 

Oboroženim silam so čestitali: Trifun Kiberovski v imenu ljubljanskega 
amradnega območja. 

dr. Cveto Doplihar v imenu S O Ptuj in 

dr. Ivo Soda prejema priznanje vojaškega zdravstvenega zavaro
vanja 

SKUPŠČINA OBČINE PTUJ 
IZVRŠNI SVET SKUPŠČINE OBČINE 
PTUJ 
OBČINSKA KONFERENCA ZKS PTUJ 
OBČINSKA KONFERENCA SZDL PTUJ 
OBČINSKI SVET ZSS PTUJ 
OBČINSKI ODBOR ZZB NOV PTUJ 
OBČINSKA KONFERENCA ZSMS PTUJ 
OBČINSKI ODBOR ZRVS PTUJ 

Ob vstopu v novo leto želijo vsem delovnim ljudem 
in občanom uspešno delo na vseh področjih družbenega 

i n osebnega dela, pri razvijanju socialističnega samoupravljanja 
in delegatskih odnosov. 

SREČNO IN USPEHOV POLNO LETO 1982! 

Uresničevanje postavljenih 
ciljev v letu 1982 

v letu 1981 smo v ptujski občini kljub zaostrenim 
pogojem gospodarjenja, dosegli nekatere pomembne 
dosežke v organizacijah združenega dela. Sprejeli 
smo samoupravne odločitve in opredelitve na 
referendumih v krajevnih skupnost ih, ki so pokazale 
enotnost in t rdno odločnost naših delavcev in 
občanov, da sodelujejo in prispevajo za nadaljnji 
razvoj gospodarstva, družbenih dejavnosti in 
urejanja okolja v katerem živimo. Res je , da v vseh 
panogah gospodarstva in organizacijah združenega 
dela nismo dosegli pričakovanih rezultatov. Zaradi 
tega bo pot rebno v letu 1982 še bolj dosledno 
pristopiti k izvajanju z resolucijo postavljenih ciljev, 
ki jih je sprejela delegatska skupščina. 

Predlagani razvoj v ožji in širši družbenopolit ični 
skupnosti je glede na ekonomska gibanja v tem letu 
postavljen precej restriktivno. Ni pa najpomembnejše 
ali je stopnja razvoja v desetini ods to tka višja ali 
nižja. Zavedati se moramo , da je najpomembnejš i 
omejitveni dejavnik — stanje naših ekonomskih 
odnosov s tujino. Zato je v bistvu m o ž n o povečati 
razvojne možnosti samo s povečanjem izvoza. Prav 
zaradi tega bomo morali v naslednjem letu posvečati 
glavno skrb izvozu. Izvozna usmeritev v 
organizacijah združenega dela pa zahteva dobro delo, 
gospodarno poslovanje, nenehno nižanje stroškov, 
nagrajevanje po delu, količinsko večjo predvsem pa 
kakovostno proizvodnjo. Vse to pa so istočasno tudi 
pomembni dejavniki stajilizacije gospodarstva. Za 
usmerjanje gospodarstva in s tem spreminjanja 
njegove strukture sprejemamo vrsto ukrepov na vseh 
ni \oj ih. Ti ukrepi pa morajo biti selektivni, ne samo 
omejevalni oziroma restriktivni, ampak tudi spod
bujevalni. Zlasti morajo spodbujati področje izvoza 
pa tudi v/postavljanje reprodukcijskih povezav na 
dohodkovnih odnosih. 

Vse ukrepe pa je potrebno sprejemati na načine in 
po postopkih, ki- bodo v največji možni meri . 

omogočili demokrat ično razpravo v delegacijah, 
samoupravnih organih in skupnostih. Le t ako b o m o 
dosegli š iroko podporo in zaupanje vse delegatske 
baze ter realizirali cilje, katere smo si z usmeri tvami 
zastavili in z ukrepi podprli . 

Pri zadovoljevanju vseh vrst pot reb — osebnih, 
skupnih, splošnih in s področja materialnih in
teresnih področij m o r a m o upoštevati doseženi 
dohodek v gospodarstvu in se po njem ravnati . T a k o 
bodo te dejavnosti prispevale svoj delež k 
stabilizaciji. 

V letu 1982 bomo morali še bolj smelo in dosledno 
kot doslej pristopiti k modernizaciji obstoječe 
proizvodnje in po možnosti uvajati tudi nove 
programe. Posebej je pomembno, da nosilci naše 
proizvodnje v občini, v kmetijstvu, proizvodnji 
hrane, barvni metalurgiji, kovinski predelavi, 
elektroniki, gostinstvu in turizmu, pa tudi drugod, do 
največje možne mere izkoristijo obstoječe potenciale. 
Pri tem pa še bolj smelo in usklajeno pristopijo h 
konkretni pripravi in izvajanju programov 
posodabljanja proizvodnje in tudi naložb, ki bodo 
omogočile večjo proizvodnjo in produkt ivnost dela. 
Le tako b o m o dosegli skupne cilje, ki jih želimo in 
moramo doseči, — dobre rezultate gospodarjenja, 
zadovoljevanje lastnih potreb, nadomeščanje uvoza 
in povečanje izvoza. 

Vsem delavcem in občanom želim v imenu 
družbenopolitičnih organizacij občine in Skupščine 
občine Ptuj obilo uspehov pri delu, zdravja, 
zadovoljstva in osebne sreče v novem 1982 letu. 

P R E D S E D N I K 
Skupščine občine Ptuj 

dr. Cvetko D O P L I H A R , 

XXI. DELAVSKA SREČANJA BRATSTVA IN PRIJATELJSTVA - PTUJ '82! 
i 

V počastitev kongresov 
ZKJ in ZSJ 

v novem delovnem letu 1982 je občina Ptuj 
nosilec nalog na področju medrepubliškega sodelova
nja bratskih občin SR Hrvatske in SR Slovenije: 
Čakovec, Koprivnica, Krapina, Lendava, Ormož , 
Pregrada. P tu j , Slovenska Bistrica, Šmarje pri 
Jelšah, Maribor Tezno in Varaždin. V zvezi s progra
mom medrepubliškega sodelovanja za leto 1982 se je 
v Ptuju sestal 25. decembra Koordinacijski odbor za 
sodelovanje bratskih občin SR Hrvatske in SR 
Slovenije, ki mu predseduje predsednik občinskega 
s\eta ZSS Ptuj , J a n k o M L A K A R . 

Na prvi seji novega mandata so najprej razrešili 
kadrovska vprašanja in se dogovorili za aktivnejšo 
delo odborov, ki delujejo pri koordinacijskem odbo-
lu. Sklenili so, d i bo odbor za razvijanje sodelovanja 

-^-^rc^čjr . ^irstva deloval pri občinskem 
svetu ZSS Ptuj in ga bo vodil Simon P E Š E C , odbor 
za sodelovanje mladine pa bo delal pri Občinski 
konferenci ZSMS Ptuj in ga bo vodil Igor G A L i C V 
občini Maribor Te,:no bo delal odbor za sodelovanje 
sindikalnega članstva, v Krapini odbor za obveščanje 
in dokumentaci jo , v občini Varaždin odbor za 
kul turo in v občini Cakovec odbor za delavske šport
ne igre in rekreacijo. Vsi odbori se morajo sestati v 
januarju in izdelati predlog p rograma aktivnosti za 
leto 1982. 

V drugem delu seje so obravnavali program 
skupnih prireditev v okviru XXI . Delavskih srečanj 
bratstva in prijateljstva — Ptuj ,82, ki bodo posveče

na kongresom Zveze komunistov in Zveze sindikatov 
obeh republik in Jugoslavije. Dogovorili so se, da bo 
srečanje Zveze rezervnih vojaških starešin in revija 
mladinskih pevskih zborov osnovnih šol v občini 
Cakovec; tekmovanje v športnem ribolovu v občini 
Koprivnica; revija kulturnih skupin ob Dnevu brat
skih občin SR Hrvatske in SR Slovenije ter tek
movanje lovcev v streljanju na umetne golobe v 
občini Krapina; medrepubliška vaja enot in štabov 
civilne zaščite" v občini Lendava; formiranje VI. 
Mladinske delovne brigade bratskih občin SR Hrvat
ske in SR Slovenije,^ tekmovanje v plavanju za pokal 
Ptujskih toplic in Ženski rokometni turnir v občini 
P tu j ; revija pihalnih orkestrov v občini Slovenska 
Bistrica: posvetovanje o nalogah civilne zaščite ob 
naravnih nesrečah v občini Maribor; posvetovanje o 
nalogah civilne zaščite na področju radiološke, biolo
ške in kemične zaščite v občini Varaždin itd. 
Dokončno bodo program medrepubliškega sode
lovanja za leto 1982 potrdili na drugi redni seji, ki bo 
29. januar ja v Varaždinu. 

O b zaključku seje so opravili še svečan podpis 
sklepa o sprejemu občin Lendava, Šmarje pri Jelšah 
in Maribor Tezno v članstvo Koordinacijskega od
bora občinskih svetov SSH in ZSS za sodelovanje 
bratskih občin SR Hrvatske in SR Slovenije. 
Delegati novosprejetih občin so že po lnopravno 
sodelovali na seji Koordinacijskega odbora v Ptuju. 
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SKUPŠČINA OBČINE ORMOŽ 
IZVRŠNI SVET SKUPŠČINE OBČINE ORIViOŽ 
OBČINSKA KONFERENCA ZKS ORMOŽ 
OBČINSKA KONFERENCA SZOL ORMOŽ 
OBČINSKI SVET ZSS ORMOŽ 
OBČINSKI ODBOR ZZB NOV ORMOŽ 
OBČINSKA KONFERENCA ZSMS ORMOŽ 
OBČINSKA KONFERENCA ZRVS ORMOŽ 
SAMOUPRAVNE INTERESNE SKUPNOSTI OBČINE ORMOŽ 

Delovnim ljudem in občanom želijo srečno 

NOVO LETO 1982! 
Naj bo to leto naših skupnih prizadevanj za 
čim popolnejšo izpolnitev zastavljenih sred
njeročnih ciljev in nalog. 



PRIPRAVE NA ZAKLJUČNE RAČUNE 

Naloge samoopravne delavske kontrole 
Izhodišče resolucij za leto 1982 

zahtevajo od organizaci j zd ruže 
nega de l a in tud i od vseh d rug ih 
u p o r a b n i k o v , ka r največjo m e r o 
gospodarnos t i , zmanjšan ja s t ro
škov, večjo p roduk t ivnos t proiz
vajalnih sredstev, boljše izkori
ščanje d e l o v n e g a časa in s tem 
povečanje p roduk t ivnos t i . N a iz
polni tev teh na log se b o d o mora l e 
vse organizaci je z d r u ž e n e g a de la 
bolje pr ipravi t i kot so bile pr i-
i ravl jene o b zače tku letošnjega 
eta. S laba p r ip r ava na poslovanje 

v letu 1981 se je pokaza l a že o b 
prvem pe r iod ičnega o b r a č u n a kar 
je gospoda r s tvo le s težavo n e k o 
liko izboljšalo v prvih 11 mesecih 
letošnjega leta. V e n d a r j e bil izpad 
v p rvem t r imesečju prevelik, ki ga 
ni bilo m o g o č e v celoti n a d o k n a 
dili v ostal ih mesec ih . Vzroki za 
tako stanje so p r e d v s e m naslednj i : 

G o s p o d a r s k a g ibanja v letu 
1980 so bila s o r a z m e r n o u g o d n a 

za naše gospoda r s tvo in tudi d o 
hodek j e bil n a d repub l i šk im po
vpreč jem. Pri tem pa so marsikje 
pozabi l i , d a so bili taki rezul tat i v 
precejšnji mer i pogojeni z ne
kon t ro l i r ano rastjo cen , d a j e tem 
rezul ta tom bo t rova la inflacija. 
Kl jub t emu so d o h o d e k o b za
kl jučnem r a č u n u delili t ako , kot 
da j e bil rezul ta t dela , saj j e le 
m a l o k a t e r a organizac i ja združe
nega dela izločila iz del i tve d o 
hodek , ki ni bil rezul ta t de la . 

G o s p o d a r s k i p lan i za leto 1981 
so bili sestavljeni ne rea lno , brez 
upoš tevanja z resolucijo predvi 
den ih uvoznih omej i tev. T o j e 
imelo za pos led ico p o m a n j k a n j e 
surovin in d rug ih r ep roma te r i -
alov, s tem pa tudi nižjo rast 
proizvodnje p r e d v s e m v prvih 
treh mesecih . Tak način p lah i ra -
njaje imel za pos led ico tudi težave 
p n zadovol jevanju p o t r e b poslo
vnih par tner jev , p o s e b n o še, ker z 

njimi ni bi lo us t reznih d o h o d k o 
vnih povezav . 

Organizac i je z d r u ž e n e g a de la 
tudi pri svojih p lan ih ni.so u p o 
števale p r e d v i d e n e omej i tve na 
jemanja raznih k red i tov in v več 
pr imer ih niso imele izde lan ih 
lastnih finančno l idv idnos tn ih 
p lanov, s tem je bilo gospoda r j e 
nje pod s ta ln im pr i t i skom neli
kvidnost i , oz. p o m a n j k a n j e fi
nančn ih sredstev. 

T o so bili trije glavni vzroki 
slabih pos lovnih rezul ta tov v letu 
1981 in če k t emu pr i š te jemo še 
nezados tno varčevanje pri raznih 
vrstah s troškov, ki so rasli hitreje 
kot j e bil poras t cen (stroški 
energije, t r anspor t a , tujih uslug 
itd), pa l ahko u g o t o v i m o še to. d a 
je bila stabil izacija p r e m a l o pri
sotna oz i roma , d a j e bilo p r e m a l o 
kontrole pri izvajanju sanaci jskih 
sklepov, sprejet ih o b zače tku leta 
1981. 

Iz spreml jan ja pos lovnih p o r o 
čil ob spre jman ju zakl jučnih ra
kunov , pe r iod ičn ih o b r a č u n o v itd. 
je razv idno , d a so bili vsi ti prej 
našteti vzroki p o s r e d n o že pr ika
zani v teh poroči l ih v obliki ugo
tovitev, ki so pogojeva le take re
zul ta te gospodar jen ja . V e n d a r j e 
zaskrbljujoče, d a so se te ugo to
vitve ponavl ja le od o b r a č u n a d o 
o b r a č u n a , iz tega pa sledi, d a 
nihče ni kont ro l i ra l p o s t o p k o v za 
o d p r a v o takega s tanja , o z i r o m -
da so bili o rgan i de lavske kon t ro l e 
in s a m o u p r a v n i o rgan i na tem 
področju p r e m a l o akt ivni . 

Če h o č e m o , d a b o d o rezul tat i 
poslovanja v letu 1982 boljši in 
skladni z resolucijo razvoja v letu 
1982. j e p o t r e b n o , d a organ i sa
m o u p r a v n e de lavske kon t ro l e 
začno z bolj in tenz ivn im d e l o m in 
sproti spremlja jo vse pojave v or
ganizaci jah z d r u ž e n e g a de la . 

N a l o g j e torej dovol j . E n a prvih 
je , da mora jo o rgan i s a m o u p r a 
vne de lavske kon t ro l e sprot i 
kontrol i ra t i izvajanje le tnega p o 
pisa, p o s e b n o ma te r i a ln ih vre
dnost i kot so o s n o v n a sreds tva , 
d robn i inven ta r , orodja , nedovr -
šena pro izvodnja , gotovi izdelki . 
Prav bi bilo, da se v času pop i sa 
seslanejo z vodji pop i sn ih komisi j 
in skupa j z nj imi ugotovi jo v 
kakšnem stanju so te m a t e r i a l n e 
vrednost i in k a k š n a j e nj ihova 
u p o r a b n a v rednos t . N e bi sme lo 
biti n o b e n e r azp rave o viških in 
manjkih brez d a o r g a n s a m o 
up ravne de lavske kon t ro l e p o d a 
svojo oceno . 

Na loga o r g a n o v s a m o u p r a v n e 
delavske kon t ro le j e tud i . d a oceni 
realnost p lansk ih usmer i t ev za 
leto 1982 in d a ugotovi na osnovi 
rezltatov gospodar jen ja v letu 
1981 rea lnos t t . h p l anov , zlasti še, 
da ugotovi ali so v p lansk ih akt ih 
naveden i uk rep i , ki b o d o zago to 
vili dosegan je teh p lansk ih ciljev 
in to p r e d v s e m v nas lednj ih p o 
s tavkah: 

— organ iz i ranos t p o s a m e z n i h 
s lužb v organ izac i jah z d r u ž e n e g a 

dela tako znotra j t emel jne orga
nizacije, kot tudi znot ra j de lovne 
organizaci je in ali so tem s l u ž b a m 
do ločene k o n k r e t n e n a l o g e za iz
vedbo p l a n a in to ne s a m o načel 
no, a m p a k točno ča sovno o p r e 
del jeno ( d e k a d n i p lani , mesečni 
plani , t romesečn i p lani itd.), ker 
mora jo biti tudi s reds tva za te 
službe pos tavl jena v odvisnost i od 
izpolnjevanja p lanskih na log; 

— stanje tržišča in d o h o d k o v n a 
povezanos t s pos lovnimi p a r t n e 
rji, ali j e p r e d v i d e n a pro izvodnja 
t ržno usmer j ena t ako za p o t r e b e 
d o m a č e g a trga kot izvoza in ali so 
za to pro izvodn jo na razpo lago 
surovine — rep roma te r i a l d o m a 
čega izvora, ali pa j e pro izvodnja 
postavl jena v odvisnos t od uvoza. 

— plan izrabe de lovnega časa 
in vgradi tev tako p l a n i r a n e g a 
de lovnega časa v sistem nagra je 
vanja o z i r o m a del i tve d o h o d k a , ki 
pa m o r a biti v vsakem p r i m e r u 
pogojena z rastjo p roduk t ivnos t i 
in doseganja d o h o d k a . 

— plan p redv iden ih uk repov za 
izvajanje p l a n a in odgovornos t i za 
izvajanje teh u k r e p o v . 

— o b v e z n o m o r a biti v p lansk ih 
aktih za leto 1982 kot nu jna se
stavina vzgra jeno varčevanje tako 
pri večjem izkoriščanju proiz
vodnih zmoglj ivost i , zmanjšan ju 
o d p a d k o v , izboljšanju kval i te te , 
zmanjšanju p o r a b e vseh vrst 
energije itd. 

Na osnovi t ako oprav l j ene 
kont ro le naj o r g a n s a m o u p r a v n e 
delavske kon t ro le p o d a svojo 
oceno p lansk ih izhodišč in če teh 
sestavin ni. zah teva od de lavskega 
sveta, d a ta zah teva od us t reznih 
pos lovodnih o rganov dopo ln i tve . 

Pri p r i p r a v a h na zakl jučne ra
čune m o r a biti de lavska kon t ro l a 
s ta lno pr i so tna s tem, da spreml ja 
v.se r azprave pred sp re j eman jem 
zakl jučnega r a č u n a in o vseh 
sklepih, da svoje mnen je o z i r o m a 
zavzeme svoje stališče ter t ako 
sprejeto stališče sprot i pos redu je 
s a m o u p r a v n i m o r g a n o m . 

O b razprav i d o k o n č n o ob l iko 
vanega zak l jučnega r a č u n a pa 
mora de lavska kon t ro l a izdelati 
svoje poroč i lo , v k a t e r e m p o d a 
oceno t ako vseh p r ip rav n a za
ključne r ačune , kot tudi pos lo
vodnih poroči l , ter t ako ob l iko 
vano poroč i lo pos redu je z b o r o m 
delavcev, saj to od o r g a n a de lav 
ske kon t ro le zah teva zakon o 
z d r u ž e n e m de lu . 

To j e le nekaj na log , p red ka
terimi j e o b zakl jučku leta s a m o 
up ravna de lavska kon t ro la . N a 
loge niso nove . zajete so v z a k o n u 
o z d r u ž e n e m delu in v z a k o n u o 
delavski kont ro l i . Z izpolnjeva
njem teh na log pa bo de lavska 
kont ro la n e p o s r e d n o vpl ivala na 
boljše gospodar jen je v p r i h o d 
njem letu. na večji d o h o d e k , na 
izboljšanje življenjskega s t a n d a r 
da vseh de lavcev in na dosego ci
ljev stabil izacije. 

IVO G R A N D A 

UNIAL 
TOVARNA GLINICE IN ALUMI
NIJA 
BORIS KIDRIČ, n. sub. o., 
KIDRIČEVO 

Proizvajamo: 
— hidrat 

— metalurško glinico 

— specialne glinice za proizvod
njo: 

— elektroporcelana 

— ognjeodpornih materialov 

— polirnih sredstev 

— korundov 

— aluminij v kvalitetah: 
— Al 99,8 % 
— Al 99,7 % 
— Al 99,5 % 
— EAI 99,5 % 

— gnetne zlitine v valjarniških 
in stiskalniških formatih 

— livarska zlitina 

— Al odlitke: 

— visokotlačnega litja, nizko-
tlačnega litja, kokilnega litja, 
anodno maso 

Delavci, ki združujejo delo v TOZD: 
Tovarna glinice. Proizvodnja alumi
nija. Predelava aluminija. Vzdrže
vanje, Kontrola kvalitete. Promet, 
Livarna lahkih barvnih kovin Trbov
lje in Delovna skupnost skupnih 
služb 

ŽBUJO SREČNO NOVO LETO 
19S2, PRIJETNO PRAZNOVA
NJE IN MNOGO NADAUNJIH 
USPEHOV TUDI V BODOČE! 

S SEJE MS ZKS ZA PODRAVJE 

Krepko pod plani 
Zal napovedi podravskega gospodarstva za tekoče poslovno leto ne 

bodo uresničene. Rast industrijske proizvodnje in kmetijske pridelave je 
krepko pod planom, najnižja rast industrijske proizvodnje pa je v enajstih 
mesecih tega leta v mariborski, industrijsko najmočnejši občini. Čeprav bo 
do konca leta večina organizacij združenega dela planirane izvozne obvez
nosti izpolnila, bo v nekaterih primerih — Unial , Mariborska livarna, Ke-
ma — Swaty in drugod — izvoz precej nižji od planiranega. Vse prekoračit
ve planiranega i /vo /a bodo zato vplivale na izvozne rezultate v celoti le toli
ko, da bo regija do.segla planirani izvoz. Uvoz Ho ostal v dovolienih mejah. 

Letos podravsko gospodarstvo ni uspelo uresničiti nobenega strateško 
pomembnega projekta, niti v agroživilstvu, ki je priori tetno področje. Tudi 
razvoj manj razvitih ne beleži nekih ugodnih rezultatov, saj na primer Le
nart ni dobil nobenega primernega projekta, ki bi mu zagotavljal hitrejši 
razvoj. 

V marsikateri organizaciji združenega dela se srečujejo z nelikvidno
stjo, v večjih asociacijah pa se pojavljajo dezintegracijske težnje. 

Da bi vse te težave premagali , bi morali sprejeti in uresničiti množice 
ukrepov, so ugotavljali člani medobčinskega sveta ZKS za Podravje , ki so 
se sestali prejšnjo sredo. Zveza komunistov in vse subjektivne sile mora jo 
težo svojega dela usmeriti v izboljšanje poslovnih rezultatov. Spopasti se je 
treba z negativnimi težnjami in uresničiti samoupravl jalsko vlogo delavca. 
Pri tem je, kot jc bilo že večkrat slišati, zveza komunistov preveč nedosled
na, ne uresničuje odgovornosti na vseh ravneh in dopušča razraščanje 
tehnokratskega odločanja. 

Pri oblikovanju planskih dokumentov za leto 1982 je zato treba bolj 
kot doslej izhajati iz realnih materialnih možnosti gospodarstva, 
sprcmenienim gospodarskim razmeram pa je treba prilagoditi tudi srednje
ročne plane do leta 1985. Gospodars tvo je treba kolikor j e mogoče 
usmerjati v izvoz na konvertibilno področje, dosledno uveljaviti selektivno 
investicijsko politiko in podrediti plane stabilizacijskim prizadevanjem. 

N. Dobljekar 

MANJ NALOŽB 
V KMETIJSTVU 

v podravskem kmetijstvu.so za letos planirane naložbe precej zaostale 
zaradi nepravočasno izdelane investicijske dokumentaci je , zaradi nezago-
tovljenih nepovratnih sredstev in zaradi investicijske nesposobnosti neka
terih tozdov in delovnih organizacij , ugotavljajo v med bčinski 
gospodarski zbornici. 

Ogroženo je predvsem izvajanje prioritetnega plana melioracij in naku
pa zemljišč, kar ni zagotovljenih nepovratnih sredstev, čeprav je v večini 
primerov ustrezna investicijsko tehnična dokumentaci ja že pripravljena. 
Ob tem ne bo odveč podatek, da je pot rebno za hektar melioriranega 
zemljišča odšteti dvanajst starih milijonov, tega pa kmetijci nikjer v 
Sloveniji ne zmorejo . Problemi pa so tudi v zvezi z zagotavljanjem,nepo
vratnih sredstev za obnovo nasadov na območju Slovenskih goric in 
Haloz. 

V okviru Združene banke — Ljubljanske banke je sklenjen samoupra
vni sporazum o usmerjanju investicijskih sredstev v kmetijstvu, vendar 
pridobivanje sredstev zaostaja za celo leto. Tako je t renutna oblika 
združevanja oziroma zagotavljanja sredstev za te namene slabša od 
prejšnjega načina. 

Kmetijske in živilsko predelovalne organizacije združenega dela v Pod-
ravju predvidevajo v letu 1982 investicije v višini 4,5 milijarde dinarjev. 
Vendar obseg prijavljenih naložb presega razpoložljiva lastna, bančna, 
intervencijska in sredstva kmetijsko živilske razvojne skupnosti . Za to bo 
moč uresničiti le prednostne naložbe v skupni vrednosti 2,148 milijonov 
dinarjev. To so predvsem naložbe v urejanje in pridobivanje zemljišč, v-
živinorejo, v urejanje hmeljnih nasadov, v sadjarstvo in vinogradništvo. 

Proizvodna, poslovna in interesna povezanost med pr imarno kmetijsko 
pridelavo, predelovalno industrijo in trgovino ni zadovoljiva. Se vedno 
prevladujejo kratkoročni kupoprodajni odnosi , kmetje kooperanti v kme
tijski zadrugi še vedno ne vidijo partnerja, ki bi mu zagotavljal dolgoro
čni stabilni ekonomski in socialni položaj . Medobčinska gospodarska 
zbornica tudi ugotavlja, da obstoječa organiziranost v številnih sistemih 
Podravja in dezintegracijske težnje posameznikov ne zagotavljajo dosle
dnega uresničevanja sprejetih opredelitev. Ob tem je mišljeno predvsem 
povezovanje slovenskobistriške kmetijske zadruge s Hmezadom. Nekaj 
očitkov je še vedno slišati na račun Kmetijskega kombina ta P t u j , ki se je 
povezal izven regije z E m o n o . Vendar na drugi strani ugotavljajo, da 
kombinat kljub temu dobro sodeluje z mar iborsko T imo, s katero ima 
sklenjen samoupravni sporazum o sodelovanju, ki ga — kolikor je le mo
goče — dosledno uresničuje. Hkrat i pa je KK Ptuj s povezovanjem v 
SOZD Emona uspel na svojem območju angažirati sredstva z drugega 
območja, ki po odgovorjeni politiki mora vlagati sredstva v agroživilske 
komplekse, kjer pridelujejo hrano. 

N. Pobl jekar 

Po setvi pšenice že priprave na žetev 
KMETIJSKA ZADRUGA PTUJ 

Ko se leto izteka, smo pričeli na 
vseh ravneh ocenjevati dosežke in 
iz teh izhajajoč načrtovati naloge 
za prihodnje. Kmetovalcem, ki pri
delujemo hrano se je naše tako ime
novano vegetacijsko leto pričelo že 
v jeseni s setvijo ozimin. 

Organizirani-združeni kmetje v 
Kmetijski zadrugi Ptuj in tudi osta
li neorganizirani del zasebnega sek-

. torja kmetijstva se je letos vključil z 
vso odgovornost jo v prizadevanja 
za uresničitev ustalitvenih ukrepov 
našega gospodarstva s povečanim 
obsegom pridelovanja hrane. Spre
jeli smo nalogo na 1.160 ha pri
delati 2320 ton pšenice za trg. To je 
navidezno velika naloga, ki pa spri
čo tega, da so pridelovalci že doslej 
letno namenili prek 4.0(X) ha njiv za 
setev pšenice pa pri potrebi pridelo
vanja več pšenice za trg sploh ne 
gre za večje površine, temveč 
izključno za večjo intenzivnost pri
delovanja, za višji hektarski donos . 

Pogoji za setev te pomembne 
poljščine so v letošnji jeseni bili 
skorajda idealni, saj se je ob ugod
nih vremenskih razmerah lahko 
dobro pripravilo zemljišča, na 
voljo je bilo dovolj nichanizacije za 
pravočasno setev, kakor tudi do
volj kvalitetnega semena in mine
ralnih gnojil, kar jc predpogoj za 
dobro žetev. Po,'sevki so se dobro 
obrasli in se t ako pripravili na 
/ imovanje , sedanja snežna odeja 
pa nanje nadvse ugodno deluje. 

Organizatorji in pridelovalci 
proizvodnje krušnih žit smo s stan
jem posevkov, ki jih je letos soraz
merno nasproti preteklim letom 
znatno več. zadovoljni, to pa nas 
zavezuje, da budno spremljamo in 
izvajamo nego posevkov, da bo 
tudi uspešna žetev. Iz tega razloga 
se v zadrugi že pripravljamo na 
organizacijo žetve in prevzema 
pridelka. 

Medtem ko je zagotovljeno, da 
bo na voljo dovolj gnojil za 
dognojevanje posevkov in herbi
cidov zoper plevele, pa smo se dol
žni pravočasno organizirati za 
nabavo in popravilo strojev za 
spravilo žit. Znano je. da so žitni 
stroji in kombajni močno izrablje
ni. V mesecu januarju je skrajni 
čas, da izvršimo nabavo novih stro
jev, ker ob žetvi zagotovo tega ne 
bo mogoče. Obstoječe stroje je 
treba nemudoma pregledati, popra
viti in naročiti rezervne dele in za 
tiste, ki jih bomo ob .sami žetvi po
trebovali, nemudoma odda jamo 
naročilo pri najbližnji poslovalnici 
zadruge, le te pa bomo zbrale in 
posredovale naprej za njih pravo
časno dobavo . 

V Kmetijski zadrugi se z vso 
odgovornost jo organizacijsko in 

s t rokovno pripravl jamo na pre
vzem pšenice pridelka 1982, ki bo v 
naslednjih oblikah: 

— klasičen odkup po že znanih 
pogojih glede na hektolitrsko težo, 
vlago, primesi in določeno ceno; 

— zamenjava pšenice za koruzo 
v razmerju 1:1,3 v korist pšenice 
tako, da bo možno koruzo na pod
lagi t ako sklenjene pogodbe prejeti 
že v mesecu januarju; 

— zamenjava zrnja, pšenice za 
vse vrste mlevskih izdelkov (moka 
in krmila) v vseh poslovalnicah za

druge t ako , da zrno pridelovalec 
odda ob mlačvi, na to pa po svoji 
potrebi prejema sveže mlevske 
izdelke. Tej obliki zamenjave pra
vimo , ,pšenična b a n k a " uvajamo 
pa jo zato, da bi se zrnje ne krmilo 
živini, kar je gospodarsko nesmo
trno in prot izakoni to . 

Kmetovalci in organizatorji smo 
si prizadevali, v bodoče pa si b o m o 
še toliko bolj , da po d o b r o priprav
ljeni in uspešni setvi mora slediti še 
uspešnejša žetev in s tem doprinesti 
svoj delež pri izravnavi prehram
bene bilance. 

Miran G L U Š I Č 

Srednješolska prireditev] 
ob dnevu JLA 

v vseh osnosnih šolah so potekali obiski predstavnikov J L A , Z Z B 
NOV. Z S M S , ZRVS, TO. Prav tako so tudi srednješolci proslavili 22. 
december zelo slavnostno. V torek je ob 11. uri potekala kul turna 
prireditev za prve in druge letnike oz. za obveznike o b r a m b e in zaščite. 

Kulturni program so pripravili dijaki in sicer govorni del Marija 
Svetelšek, za glasbo je poskrbela tov. Terškova. za plesne namečke pa je 
poskrbela tov. Mijačevičeva. V programu so sodelovali tudi pripadniki 
jugoslovanske ljudske a rmade , za popestritev celotnega programa pa jc 
poskrbel še vojaški ansambel Artiljerac. 

Po končani proslavi so se dijaki vseh letnikov odpravili v kasarno 
Dušana Kvedra — Tomaža na ogled orožja. 

J. H . 
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Sprejet delovni načrt za pivo trimeseqe 1982 
Na skupnem zasedanju zbora 

združenega dela, zbora krajevnih 
skupnosti in družbenopolit ičnega 
zbora skupščine občine P tu j , ki je 
bilo v ponedeljek, 28. decembra so 
delegati brez bistvenih pr ipomb 
sprejeli delovni načrt za prvo tri
mesečje 1982, to pa je prakt ično 
tudi d o konca mandatnega obdob
ja , saj bodo na volitvah 11. in 14. 
marca izvoljeni novi delegati, ki 
b o d o začeli že tretji manda t od leta 
1974, ko smo začeli uveljavljati 
delegatski sistem. Zato ni slučaj, 
da so uresničevanje stališč Skup
ščine SR Slovenije in stališč občin
ske skupščine o izvajanju dele

gatskega sistema in uresničevanju 
delegatskih odnosov, dali na prvo 
mesto v svojem delovnem načr tu . 

Nadalje obsega delovni načrt še 
razpravo o spremembah in do-
FKilnitvah statuta občine P tu j , o 
osnutku je prav tako že stekla 
razprava na skupnem zasedanju, 
in sprejem predpisov za izvcxibo 
volitev v letu 1982. 

Posebno skrb bodo zbori 
posvečali tudi vprašanjem družbe
no ekonomskemu razvoju in odno
som. Gre za uresničevanje politike 
ekonomske stabilizacije, predvide
ne v resoluciji o izvajanju 

družbenega plana občine in 
republike v letu 1982, za sprejem 
proračuna občine in za dogovor o 
usklajevanju davčne politike v letu 
1982, obravnavali pa bodo tudi 
poročilo o uresničevanju zakonov 
s področja kmetijstva. 

Poleg tega bodo zbori skupščine 
občine Ptuj namenjali precejšnje 
š tev i lo točk d n e v n e g a r eda 
takozvani normativni dejavnosti, 
to je sprejemanju odlokov, s kate
rimi bodo urejali odnose na raznih 
področjih življenja in dela. Pri tem 
velja omeniti odlok o reorganizaci
ji upravnih organov, odlok o var
nosti prometa na vodah v občini 

P tu j , odlok o spremembi in 
dopolnitvi odloka o načinu oploje
vanja živali na območju občine, 
odlok o davkih občanov, odlok o 
spremembah in dopolnitvah odlo
ka o imenovanju krajevnih uradov 
in določitvi matičnih območij v 
občini Ptuj in podobno . 

Zbori so pooblastih predsedstvo 
skupščine občine P tu j , da program 
dela dopolni in ga razdeli — glede 
na časovno aktualnost po mesecih, 
upoštevajoč, da se bodo zbori 
predvidgma sestali vsaj še na treh 
sejah. 

F F 

SPORAZUM O ZDRUŽEVANJU SREDSTEV ZA ŠOLSKI PROSTOR 

Odločitev pred delavci v združenem delu 
v mesecu j a n u a r j u 1982 se b o d o delavci v 

temeljnih in d rug ih organizac i jah z d r u ž e n e g a 
dela in delavci v T O Z D , ki imajo d i s loc i rane 
obra te in pos lovne eno te n a o b m o č j u obč ine 
Ptuj izrekli za podp i s s a m o u p r a v n e g a spo ra 
z u m a o združevai i ju sredstev za sof inanc i ra 
nje g radnje šolskega p ros to ra v obč in i Ptuj . 
Predlog tega s p o r a z u m a je bil že objavl jen na 
8. s t rani T e d n i k a z d n e 19. n o v e m b r a in s t em 
d a n vsem d e l a v c e m v j a v n o r a z p r a v o . 

G l e d e n a dejs tvo, d a s e j e na r e f e r e n d u m u . 
6. d e c e m b r a o g r o m n a večina de lovn ih ljudi in 
o b č a n o v ptujske o b č i n e ( n a d 70 ods to tkov ) 

izrekla za s a m o p r i s p e v e k , l ahko s t va rno 
p r e d v i d e v a m o , d a ne b o d e l o v n e g a kolekt iva , 
ki ne bi bil m e d pospisn ik i s a m o u p r a v n e g a 
s p o r a z u m a . 

Po določi l ih s a m o u p r a v n e g a s p o r a z u m a 
bodo delavci zagotovi l i svoj de lež za sof inan
ciranje p r o g r a m a g radn je šolskega p ros to ra 
p o stopnji 0.15 od d o h o d k a iz čistega d o h o d 
ka in to brez obveznos t i vračanja . T o j e skoraj 
za polovico nižja obveznos t od dosedan j e . 

V s a m o u p r a v n e m s p o r a z u m u j e določi lo , 
d a se oprav i prvi o b r a č u n p r i spevka p o 
sprejetju zak l jučnega r a č u n a za leto 1981. 

Prav za rad i tega j e s p o r a z u m t reba sprejeli in 
določiti p r e d s t a v n i k a T O Z D za p o d p i s d o 
konca j a n u a r j a , sicer se l a h k o zgodi , d a b o m o 
ei^o le to zamud i l i i n ^ t em ogrozil i uresnič i tev 
naloge, ki .smo j o začrtal i v s r e d n j e r o č n e m 
planu in j o e n o t n o sprejeli n a r e f e r e n d u m u . 

O tem je bila r azp rava tudi n a ^ s k u p n e m 
zasedanju z b o r o v skupšč ine obč ine Ptuj , ki so 
vsem p o d p i s n i k o m s a m o u p r a v n e g a spo razu 
ma pr iporoči l i , d a ga .sprejmejo v p red lože 
nem besedi lu in spre je te obveznos t i zapiše jo 
tudi v svoje p l anske d o k u m e n t e . 

F 

OSf̂ UTEK SPREfiHEMB iN DOPOLNITEV STATUTA OBČINE PTUJ 

Le tisto, kar je nujno za uresničevanje ustavnih dopolnil 
Z b o r i skupšč ine o b č i n e Ptuj so na s k u p n e m 

zasedan ju , 28. d e c e m b r a o b r a v n a v a l i tud i 
o snu t ek s p r e m e m b in d o p o l n i t e v s t a tu t a 
obč ine Ptu j . O s n u t e k j e p r ip rav i l a od z b o r o v 
skupšč ine i m e n o v a n a komisi ja , ki j e pri 
svojem de lu izhajala iz stališča, da velja 
sočasno z usk la jevanjem obč inskega s t a tu ta z 
u s t avn imi dopoln i l i , uveljaviti tud i tiste 
s p r e m e m b e , ki j ih terja že spre je ta s is ternaska 
z a k o n o d a j a . 

Spreme"mbe in d o p o l n i t v e s ta tu ta , ki j i h 
terjajo us t avna d o p o l n i l a so p r e d v s e m v 
uveljavl janju ko lek t ivnega dela , za s topan ju 
obč ine m odgovornos t i obč inskega izvršnega 

sveta, nada l je , d a traja m a n d a t n a d o b a 
p r e d s e d n i k a in p o d p r e d s e d n i k a skupšč ine , 
e n a k o tudi za p r e d s e d n i k e in p o d p r e d s e d n i k e 
zborov le dve leti z možnos t jo e n k r a t n e 
p o n o v n e izvoli tve. P r e d s e d n i k u obč inskega 
izvršnega sveta traja m a n d a t n a d o b a 4 leta s 
p r e p o v e d j o d r u g e z a p o r e d n e izvolitve, za 
č l ane izvršnega sveta pa velja p r e p o v e d tretje 
z a p o r e d n e izvoli tve, e n a k o velja tudi za os ta le 
i m e n o v a n e funkcionar je . 

S t a t u t a r n e s p r e m e m b e , ki j ih na reku je že 
spre je ta s i s temska z a k o n o d a j a pa se n a n a š a j o 
n a določi la o d r u ž b e n e m p lan i ran ju , n a 
uskla jenost z z a k o n o m o s is temu d r ž a v n e 

up rave , na n o v o z a k o n o d a j o s pod roč j a 
p r a v n e p o m o č i in p o d o b n o . 

Komis i ja pa se j e pri sestavi o s n u t k a 
s p r e m e m b in d o p o l n i t e v s t a tu ta izognila vsem 
tistim s p r e m e m b a m , ki bi zah teva le p o g l o b 
ljene in do lgo t ra jne r azp rave , saj bi to zavla
čevalo spre jem s t a t u t a r n i h s p r e m e m b ali 
o d v r a č a l o t emel jno pozornos t , ki m o r a veljati 
u resn ičevanju ko lek t ivnega de la in o d g o v o r 
nosti . Vsa te vprašan ja , ki zah teva jo p o g l o b 
ljeno r a z p r a v e v obč in i pa bi o b r a v n a v a l i o b 
o s n u t k u novega s t a tu t a obč ine , ki bi ga 
mora l i začet i pr ipravl ja t i že nas ledn je leto. 

Skupščina občinske raziskovalne skupnosti 
Poslednja seja skupščine občinske raziskoval

ne skupnosti v letošnjem letu je zasedala nad 
minimalno sklepčnostjo, saj se je od 75 delega
tov, seje udeležilo kar 45 delegatov. V zadnjem 
letu se je to le redko dogajalo. Kljub številni 
udeležbi delegatov, pa je seja v četrtek, 24. 
decembra 1981 potekala skorajda brez razpra
ve. Brez pr ipomb ali dopolnitev so delegati 
sprejeli poročilo in realizacijo finančnega načrta 
skupnosti za devet mesecev v leta 1981, Sklep o 
uskladitvi sredstev za tekoče leto, rebalans 
finančnega načrta , sklep o prispevni stopnji v 
letu 1982,, osnutek programa za pr ihodnje- leto, , 

sklep o začasnem financiranju raziskovalne 
dejavnosti v letu 1982 ter odlok o plačevanju 
prispevkov / a financiranje programov družbe
nih dejavnosti v občini Ptuj v letu 1982 

iz devet mesečnega poročila izhaja, da je v 
teku Socialno-gcografska raziskava razseljeva-
nje Slovenskih goric in Haloz, ki bo zaključen v 
letu 1982. Na področju pospeševanja inventivne 
dejavnosti niso zadovoljivi. Še vedno je v občini 
veliko delovnih organizacij , kjer o inventivni 
dejavnosti šc sploh ne razmišljajo. 

P rogram skupnosti so delegati sprejeli v 
osnutku . Razgovori o občinskem raziskovalnem. 

programu namreč še vedno tečejo. V delovnih 
organizacijah je tudi vprašalnik o načr tovanih 
raziskavah v letu 1982. Kljub večkratnim 
prizadevanjem občinske raziskovalne skupnost i , 
da bi dobila pregled nad raziskavami v občini, 
tega pregleda ni bilo mogoče pripraviti , saj 
delovne organizacije na takšne dopise sploh ni
so odgovarjale. Organi skupnosti so se zato 
odločili, da poskusijo znova, saj je le na osnovi 
vseh raziskav v občini, ki so v teku, ali j ih 
delovne organizacije načrtujejo, mogoče 
pripraviti tudi dovolj kvaliteten raziskovalni 
program v občinski raziskovalni skupnost i .N. 

Več resnosti pri izobraževanju mladih 
N e d v o m n o j e i zobraževan je in 

izobl ikovanje osebnos t i o snovna 
eks is tenčna p o t r e b a in dolžnost 
vsakega m l a d i n c a v naši s a m o u 
pravn i socialist ični d o m o v i n i . 
T u d i pri občinski konferenci 
Z S M S v Ptuju se tega d o b r o 
zaveda jo , za to vsako leto o rgan i 
zirajo vrs to i zobraževa ln ih semi
narjev, p r e d a v a n j , srečanj mla
dih s p reds tavn ik i d r u ž b e n o p o l i 
tičnih organizac i j , sk ra tka z vse
mi sredstvi se lotevajo idejno 
pol i t ičnega izobraževanja m l a d e 
generac i ie . 

In kakšen je učinek teh priza
devanj? Prav go tovo ne preveč 
zadovolj iv, čeprav seveda .to ne 
velja za vse. D e n i m o tako. Ž e kar 
t r ad i c iona lno n a m r e č povečuje
m o akt ivnost i s pod roč i a izobra
ževanja v mesecu u e c e m b r u . 
Nekaj let nazaj pr ipravl ja obč in 
ska konfe renca Z S M S Ptuj v tem 
z imskem mesecu i zobraževa lne 
seminar je za p r edsedn ike , sekre
tarje, b laga jn ike , pa za č lane 

predseds tva , cen t r a za obvešča 
nje in p r o p a g a n d o in t ako na 
prej. 

V letošnjem letu s m o r a z m e r o 
ma zgodaj pričeli s to ob l iko 
izobraževanja , saj je bil že sredi 
n o v e m b r a d v o d n e v n i s e m i n a r za 
mlade iz vzgoje in i zobraževanja . 
Sredi d e c e m b r a pa so nadal jeval i 
s seminar jem za m l a d e iz zd ruže 
nega dela . s s emina r j em za 
mlade krnetovalce in pričeli s 
predavanj i iz p r o g r a m a m l a d i n 
ske nov ina r ske šole. ki deluje v 
okviru C O P . V zače tku j a n u a r j a 
pa bo še s e m i n a r za p r e d s e d n i k e 
m sekretar je o snovn ih o rgan iza 
cij Z S M S iz kra jevnih skupnos t i . 

In kakšen bo uč inek teh semi
narjev? Po dosedan j ih izkušnjah 
z njim n i smo preveč zadovol jn i , 
čeprav j e o a nekda j sp lošno 
znano , d a j e s e m i n a r ena najpr i 
mernejših oblik izobraževanja 
mladih , saj so t ako vsi slušatelji 
t akorekoč o d r e z a n i od d rug ih 
vsakdanj ih obveznos t i in po t r eb . 

T a k o .se' l ahko v mi ru posvet i jo 
vsebini p r e d a v a n j . Pa j e res 
zmera j tako? 

Za l j e za neka t e r e s e m i n a r še 
zmera j pr i l jubl jena obl ika d r u 
žabn ih s rečanj , k o n e s t r p n o čaka
j o zakl juček p r e d a v a n j , ali o d m o 
ra, zvečer pa o b v e z n e g a plesa. 
Vse lepo in prav, le d a p o t e m 
n a v a d n o ne o s t ane v glavi nič kaj 
opr i jeml j ivega , nič t istega, kar j e 
bi lo p o v e d a n e g a , ka r j e obč insko 
k o n f e r e n c o m l a d i h p rav go tovo 
precej s ta lo . Semina r , ka te rega 
n a m e n j e izobraževat i m l a d e g a 
č loveka, se p o t e m n e h o t e sp re 
m e n i v n a v a d e n d i r enda j — v 
p ros t em času seveda . 

Kje neki j e o d g o v o r n o s t posa 
mezn ih č lanov o s n o v n e o rgan i 
zacije, tistih, ki j i m je m l a d i n a 
z a u p a l a ude l ežbo , ki pr ičakuje 
o d njih po ročan j e o vsebini 
p / e d a v a n j , ali pa vsaj večjo 
aktivnost"in boljše znanje . Vse to 
se l ahko v h ipu izjalovi, za to ne 
b o odveč , če o b zakl jučku leta 

p o t r k a m o na zavest tistih, ki so 
ze ali pa še b o d o v nas lednj ih 
d n e h sedeli na razl ičnih s emina r 
j ih Z S M S . ki b o d o imeli č u d o v i t o 
m o ž n o s t vsrkavat i znan je in ga 
p renaša t i na d r u g e sotovar iše in 
pri jatelje. Na j b o d o ti seminar j i 
res taksni , kot j i m j e n a m e n , naj 
b o d o p lodn i in zan imiv i za 
s l ehe rnega ude leženca . N a v s e 
zadnje še v e d n o velja star p rego
vor, ki pravi »kar se J a n e z e k 
nauči , to J a n e z e k zna.« In zakaj 
ne bi p rav sedan ja m l a d a g e n e r a 
cija zna la neka j boljše, d r u g a č e , 
bogate jše , zakaj ne bi, t ako kot 
vse povo jne generac i je mlad ih 
p o m a g a l a pri razvoju in utr jeva
nju naše social is t ične s a m o u 
p r a v n e b ra t ske skupnos t i . T o 
s m o vsi mlad i do lžn i d o m o v i n i , 
dolžni s m o T I T U , saj s m o že ne 
vem ko l ikokra t pri.segli. da ne 
b o m o krenil i z n jegove poti . 
P o j d i m o torej po tej pot i , ki n a m 
j o j e začr ta la ZKT. Z S M J in 
d r u g e d r u ž b e n o p o l i t i č n e o rgan i 
zacije. O b tem ko h o d i m o , pa ne 
p o z a b i m o na de lo in i zobraževa
nje. O b o j e bistri d u h a in izpopol 
njuje m l a d e g a č loveka , t ako 
n jegovo telo, kot o sebnos t . 

M. O z m e c V Ptuju je zaživela sekcija društva 
sociologov in polito ogov 

Ugotovi tev , da je v ptujski občini kar vel iko 
sociologov in pol i tologov, ki so š tudiral i na F a k u l 
teti za sociologijo, pol i t ične vede in nov ina r s tvo v 
Ljubljani , bodis i kot redn i š tudent je , bodisi kot 
š tudent je o b de lu . j e vodila le-te. da b i se o rgan iz i 
rano vključili in spremljal i d r u ž b e n o življenje 
ptujske obč ine . Pred skoraj le tom dni so imeli 
najprej iniciativni ses tanek, letos s p o m l a d i pa 
us t anovnega . Ž e takra t so opredel i l i svoje mes to z 
željo, da bi s svojim znan jem, ki ga imajo kot 
sociologi in poli tologi , kor i s tno pr ispeval i k o b o g a 
titvi d r u ž b e n e g a doga jan ja v občin i . 

Pred dnev i pa so sprejeli tudi konk re t en 
p rogram dela sekcije v p r ihodn jem letu. T a k o 
n a m e r a v a j o meseca j a n u a r j a pr ipravi t i ok rog lo 
mizo o odgovornos t i oz i roma neodgovornos t i v 
s a m o u p r a v n i socialistični d ružb i . Z u v o d n i m 
referatom bo sodeloval d o k t o r Peter Kl ina r . r edn i 
profesor na ljubljanski Fakul te t i za sociologijo, 
pH^litične vede in nov inars tvo Prepr ičan i so. d a j a 

tema okrog le mize dovolj a k t u a l n a in bo pr ivabi la 
širši krog sodelujočih. 

S p o m l a d i b o d o na to organiz i ra l i razgovor o 
p rob l emih d r u ž b e n e g a razvoja ptujske obč ine d o 
leta 1985. v okviru ka te rega b o d o največ pozornos t i 
nameni l i vp ra šan j em zapos lovan ja in n e z a p o s l e n o 
sti v občini . 

N a p o b u d o R a d i o - T e d n i k a pa bo skup ina 
sociologov, o b p o m o č i novinar jev R a d i a in T e d n i 
ka, oprav i la raz iskavo o pos lušanos t i o z i r o m a 
bralnost i o b e h medi jev. 

Skra tka , ptujski sociologi in pol i tologi so si 
zastavili ka r obsežen p r o g r a m dela . Z ' n j i m b o d o 
gotovo dokaza l i , pa tudi m o r d a prenričafi nejever-
neže. o p rak t i čnos t i u p o r a b e ni ihovin znan j . Na j o b 
koncu d o d a m o še to. da se b o d o . v o rgan izac i j skem, 
smislu, povezal i s sekcijo sociologov in pol i to logov 
Podravja. ki i m a svoj sedež v M a r i b o r u . S svojim 
p r o g r a m o m pa se hoda vključevali v .specifičnosti 
ptujske obč ine . ' " Mate ja Belšak ' 

Novoletna čestitka 
borcem 

v teh d n e h , p red novo le tn imi p razn ik i , so se v krajevni skupnos t i 
Jože Potrč spet spomni l i neka te r ih k r a j anov in j ih obiskal i s š o p k o m 
nageljčkov in s k r o m n i m d a r i l o m , p r e d v s e m pa z l ep imi in d o b r i m i 
željami po zdravju , sreči in o s e b n e m zadovol j s tvu v letu, ki p r iha ja . 
Preds tavnik i komis i je za sk rb borcev in vojaških vojnih inva l idov pr i 
krajevni organizaci j i zveze zdru| ;enj borcev n a r o d n o o s v o b o d i l n e vojne 
so bili gostje ka r v osemnajs t ih d o m o v i h , pri svojih č lan ih , ki danes štejejo 

Edmei KOVAČ, najstarejši članici K O Z Z B N O B v KS J o ž e P o rt je 
čestital predsednik komisije za skrb borcev in VVI J o ž e Novak 

že prek s e d e m d e s e t let in j i m tudi zdravje ne služi več t ako ko t bi želeli . 
Posledice minu l e vojne, tabor išč in mi ičeoj so n e k a t e r i m že k r e p k o 
načele zdravje in p rav t em j e p o t r e b n a večja d r u ž b e n a skrb , o b d n e v u 
borca in p red novo le tn imi p razn ik i p a tudi tovar i ška pozornos t , ki s o j e 
v e d n o veseli. T u d i letos so se o b obisk ih u t rn i le p r e n e k a t e r e solze, 
zaživeli so s p o m i n i in razgovor i lo s e j e srce . . . 

T a k o kot za k ra jevno s k u p n o s t Jože Potrč v Ptuju bi l a h k o zapisa l i še 
za m a r s i k a t e r o v obč in i , kjer borci o r g a n i z i r a n o deluje jo . U p a j m o , d a ni 
bilo k ra jevne organizaci je , ki bi na svoje os ta re le in b o l n e č lane pozab i l a , 
pr isrčnim žel jam pa se o b le tošnjem n o v e m letu p r id ružu je tud i na še 
uredniš tvo . 

m š 

im SKUPŠČINA OBČINE LENART JHI 

O programu dela 
za leto 1982 

v ponedeljek, 28. decembra so se na ločenih sejah sestali zbori 
skupščine občine Lenart . V skladu s poslovnikom in s pristojnostmi so — 
zbor združenega dela, zbor krajevnih skupnost i in družbenopolitični zbor 
razpravljali o naslednjih vprašanjih: O osnutku odloka o delegiranju v zbo
re skupščine občine Lenart, o osnutku p rograma dela skupščine in njenih 
/borov za leto 1982 in o pooblastilu pokraj inskemu arhivu Mar ibor za 
opravljanje arhivske službe na območju občine Lenart . 

Nadalje so opravili volitve in imenovanja, obravnavali poročilo skupi
ne delegatov za delegiranje v republiško skupščino in o gradivih republiške 
in zvezne skupščine. Obravnavali in sprejeli so tudi več predlogov odlokov, 
med drugim o odškodnini zaradi spremembe namembnost i kmetijskega in 
gozdnega zemlji.šča, o določitvi prispevnih stopenj za plačevanje prispev
kov za zadovoljevanje skupnih potreb na področju SIS družbenih dejavno
sti in materialne proizvodnje, odlok o začasnem financiranju proračunskih 
potreb v prvem trimesečju 1982 in podobno . V zboru združenega dela pa 
bodo še posebej analizirali poslovne rezultate v temeljnih in drugih ^ 
organizacijah združenega dela in o tem sprejeli ustrezna stališča in sklepe, i 

ZBORI SO ORMOŽ 

O temeljih kadrovske 
politike 

Včeraj, 29. decembra so se po skupni seji sestali na ločenih sejah zbor 
združenega dela, zbor krajevnih skupnost i in družbenopoli t ični zbor skup
ščine občine Ormož . Med drugim so obravnavali osnutek družbenega 
dogovora o spremembah in dopolni tvah družbenega dogovora o temeljih 
kadrovske politike v občini Ormož . 

Skupščina občine Ormož je že februarja letos sprejela spremembe in 
dopolnitve ustreznega republiškega dogovora . S tem je nastala potreba, da 
se tudi občinski dogovor o temeljih kadrovske politike spremeni in dopol
ni. Te spremembe in dopolnitve so razdelili v tri skupine: 

— dopolnitev vsebine družbenega dogovora z načeli Titove pobude o >. 
kolektivnem delu, odločanju in odgovornost i ; 

— razširitev socialistične samoupravne kadrovske politike tudi na po
dročje splošne ljudske obrambe in družbene samozaščite; i 

— nadomestitev pojma ,,idejnopolitične in moralnopoli t ične kvalite- ; 
t e " s pojmom , ,osebnostne kval i te te" . • 

Osnutek je le spodbuda za osnovne vsebinske in oblikovne dopolnitve 
občinskega družbenega dogovora o temeljih kadrovske politike, kar bi naj 
prispevalo k podružbljanju in k večji demokrat ičnost i uresničevanja druž
beno dogovorjene kadrovske politike v vseh samoupravnih okoljih. 

-u , 

Gledališčniki so ocenili svoje delo 
Po nedavn i p remier i v p tujskem gledal išču, videli 

smo de lo A l e k s a n d r a R ivema la R E Z F R V I S T s ka
terim s e j e preds tavi la m l a d a režiserka B r a n k a NikI 
in nekaj novih č lanov gledal iškega a n s a m b l a , so se 
pretekli ponede l j ek zbrali ptujski g ledal iščniki in 
člani komisije za gledal iško de javnos t pri zvezi 
ku l turn ih organizac i j . N a m e n tega posve ta j e bil. d a 
bi ocenili de lo sekcije v tej sezoni , o b e n e m pa se 
pogovori l i šco izhodiščih in smern icah z a d e l o v letu 
1982. 

Tokra t j e bi lo govora tudi o de lu pok l i cne reži
serke, ki j e pri zvezi ku l tu rn ih organizaci j o b č i n e 
Ptuj zapos l ena od 1. s e p t e m b r a dal je in sicer iz
kl jučno za gledali.šče. O b tej pr i ložnost i so člani 
gledal iške .sekcije menil i , da so pri letošnji prvi 
p remie r i s icer ' že opaz-ni neka te r i novi pr i jemi pri 
delu sekcije o z i r o m a pri š tudi ju te konjedi je . d a pa^ 

kljub temu tudi tokra t niso mogl i m i m o vrste težav, 
tako tehničn ih kot tistih za ka t e re je kriv človek. Le 
šc z več zavzetost i in t r uda bo moč doseči p r i m e r h e 
rezul tate , a n s a m b l u pa bo p o t r e b n o tudi d r u g a č e 
pomaga l i , da bi g leda išče spet zaživelo t ako kot s m o 
ga bili v Ptuju vajeni. 

Pri gledal iški sekciji so se na ses tanku tudi d o g o 
vorili, da b o d o izvolili novo vods tvo , ke r je dosedan j i 
p redsedn ik Peter Malec o d d a l to funkcijo, ki j o j e 
vrsto let opravl ja l , z a n s a m b l o m pa de la l tudi kot 
režiser. Imenova l i so pe tč l ansko komisi jo , k i j e d o 
bila na logo , d a izbere novega p r e d s e d n i k a g ledal i 
ške sekcije, of ienem pa bo tudi točneje preciz i ra la 
naloge in n^epi^redila de lo tako . da bo vsak posa
meznik točno vedel kaj m o r a opravi t i , da ne bo vsega 
delal p r edsedn ik ali režiser. 
- - mš . 



BO MIHELIČEVA ZBIRKA 
PRIŠLA V PTUJ? 

V Tedniku smo na kra tko že spregovorili o ideji, 
da bi v PtUjU zagotovili ustrezne prostore za stalno 
zbirko umetniških del Franceta Miheliča, ki se je sicer 
rodil blizu Škofje Loke, med leti 1936 do 1941 pa 
služboval kot profesor risanja na ptujski gimnaziji . 
Umetnik se je močno navezal na naše področje, zlasti 
na bogato folklorno izročilo izmed katerega je izbral 
prav kurenta, to demonsko bitje, ki ga je upodabljal 
v različnih tehnikah in okoljih. Mihelič je kurenta s 
Ptujskega polja ponesel v svet in njegova zasluga je, 
da je ta lik že nekaj desetletij med najrazličnejšimi 
na njegovih podobah . 

V Ptu ju te dni že teče akcija — kako zagotoviti 
ustrezne prostore in to pobudo umetnika tudi 
realizirati, čeprav v tem trenutku ni mogoče govoriti 
o ustrezni materialni osnovi za kakršno koli ureditev 
že obstoječih prostorov s katerimi razpolaga muzej ali 
pa bi j ih bilo mogoče najti v ustrezni zgradbi. Izvršni 
odbor kul turne skupnosti je temu vprašanju ravno 
t ako namenil ustrezno pozornost in njegovo stališče 
je , da podpira ta prizadevanja, le da je v tem času 
težko govoriti o zagotovitvi potrebnih sredstev. 
Raziskati je potrebno možnosti adaptacije ustreznih 
pros torov , poleg tega pa se pogovarjati še o delovanju 
te zbirke, za katero bo denar gotovo potreben. Pr i 
kulturni skupnosti pravijo ?e, da v tem času niso zna
ni še pogoji, pod katerimi bi mojster odstopil Ptuju 
svoja dela, vložiti pa bo potrebno vse moči, da to 
zbirko dobimo in jo v Ptuju tudi ustrezno name
st imo. 

V te^m času razmišljamo o prostorih bivšega dija

škega doma , o možnostih vključitve v obstoječe 
muzejske zbirke in še o nekaterih drugih zgradbah, 
kaj konkretnejšega pa ni moč reči. 

Pogovor o tem je bil tudi pri predsedniku skup
ščine občine Ptuj dr. Cvetu Dopliharju, ki nam je za 
to priložnost dejal: 

, , Pobuda za postavitev stalne galerije slikarja 
Franceta Miheliča ni povsem nova, ker se o tem že 
vrsto let pogovarjamo. Želja umetnika in naša je , da 
bi do realizacije te pobude tudi prišlo. Sedaj j e po
stala spet aktualna , ko so se o tem začeli pogovarjati 
v izvršnem odboru Zgodovinskega društva in kul
turne skupnosti , enakega mnenja pa so tudi predstav
niki občinskih družbenopolitičnih organizacij tako, 
da je ta akcija dokaj široko zastavljena in želimo, da 
bi tokrat tudi prišlo do realizacije. Seveda je to 
odvisno od dveh dejavnikov — ali b o m o v Ptuju v 
stanju pripraviti tak prostor, s katerim bo zadovoljen 
tudi avtor in da bodo ti prostori omogočali dos tojno 
predstavitev te stalne zbirke. 

Te možnosti se sedaj ponujajo ali na gradu, 
kjer prenavljamo žitnico in druge muzejske prostore 
ali v prejšnjem dijaškem domu. O tem se m o r a m o 
skupaj zelo odgovorno odločiti in o ustrezni izbiri 
seznaniti umetnika, s katerim sem se že pogovarjal . 
Tovariš Mihelič je pripravljen priti v Ptuj in se tudi 
sam odločiti o tem. Mislim, da to akcijo m o r a m o 
izpeljati in se vsi zavzeti zanjo, ker bi bila taka zbirka 
resnično velika pridobitev za P t u j . " 

mš 

Populariziranje znanosti 
med mladimi 

Na današnji skupščini raziskovalne skupnosti 
občine Ptuj so delegati del razprave namenili tudi 
p rogramu dela za leto 1982, ki je usklajen z 
možnostmi gospodarskega in družbenega razvoja v 
občini. Tako bo na področju raziskav v mesecu maju 
zaključena sociološka raziskava razseljevanja Haloz 
in Slovenskih goric. V okviru materialnih možnosti 
pa bodo začeli z raziskavo s področja agroživilstva, 
ki pa jo v tem času še pripravljajo in iščejo tudi izva
jalca naloge. 

Na področju pospeševanja inovacijskih dejavnosti 
bo raziskovalna skupnost v prihodnjem letu nekako 

koordinirala in spodbujala te dejavnosti v organi
zacijah združenega dela skupno s komisijo za inven
tivno dejavnost pri občinskem svetu zveze sindikatov. 
Ob dnevu inovatorjev pa bodo pripravili posvetova
nje z analizo o uveljavljanju inovacijske dejavnosti 
ter najuspešnejšim posameznikom v letu 1981 podelili 
nagrade in priznanja. 

V prihodnjem letu bodo v okviru raziskovalne 
skupnosti občine Ptuj posvetili posebno pozornost 
popularizaciji znanosti med mladino v obliki s tro
kovnih predavanj in ekskurzij. 

mš 

Za prihodnje leto le sedanji obseg dejavnosti 
Na nadaljevanju zasedanja skupščine skupno

sti otroškega varstva občine P tu j , ki se je po 
enournem čakanju vendarle zbrala v zadostnem 
številu, v zboru uporabnikov je bilo na koncu 
, , ce lo" 56,5 ods to tka delegatov, so sprejeli tudi 
program skupnosti za prihodnje leto in sklep o 
prispevni stopnji. 

Dejavnost je v celoti ovrednotena v skladu z 
izhodišči, ki smo jih opredelili v resoluciji za le
to 1982 pri čemer je upoštevano, da bo rast 
sredstev za osebne dohodke in za socialne da
ja tve — kot so denarne pomoči in po rodno var
stvo — 18,9 odstotka , rast sredstev za material
ne stroške bo predvidoma 20 odstotna, prav ta

ko povečana sredstva za amortizacijo, sredstva 
za skupno porabo pa se bodo povečala za 16 
odstotkov. 

Tako ovrednoteni program, ki temelji na 
predvidenem obsegu dejavnosti in upoštevanih 
resolucijskih izhodiščih se v primerjavi z leto
šnjim letom povečuje za 14,3 odstotka. V občini 
bo t ako pot rebno združiti po prispevni stopnji 
iz osebnih dohodkov 84,642 tisoč dinarjev ozi
roma 14,6 odstotka več kot letos. V programu 
pa ne predvidevajo združevanja sredstev za in
vesticije kot je to z&pisano in dogovorjeno v 
srednjeročnem programu. 

V letu 1982 bo v pripravo otrok na osnovno 

šolo ali tako imenovano malo šolo vključenih 
predvidoma 855 otrok v skupno 54 oddelkih. 
Skupno število upravičencev do denarne pomoči 
se bo predvidoma zmanjšalo za okrog 11 od
stotkov s tem, da bo najvišji dohodkovni pogoj 
na družinskega člana 4200 dinarjev in sicer od 
1. maja 1982 dalje. V predšolsko vzgojo in var
stvo b o m o v jaslih in vrtcih zajeli 1320 ot rok, v 
cicibanovo šolo za otroke, ki niso v vrtcu bo 
vključenih 670 otrok v skupno 33 oddelkih. 
Sredstva za porodno varstvo pa b o m o občani 
združevali po enotni prispevni stopnji v okviru 
skupnih nalog pri SOV Slovenije. 

mš 

NISMO IZGUBILI VOLJE 

o delu In načrtih OCMK 
Tudi v letošnjem šolskem letu 

smo člani občinskega centra mark
sističnih krožkov sklenili organizi
rati javne tr ibune za člane marksi
stičnih krožkov v osnovnih in 
srednjih šolah. Ker pa (žal) mark
sistični krožki delujejo le na redkih 
osnovnih šolah (natančnejših po
datkov n imamo) , smo v začetku 
letošnjega šolskega leta organizira
li seminar za mentorje marksisti
čnih krožkov iz šol, kjer krožke 
imajo. Ta seminar pa je bil name
njen predvsem učiteljem družbeno-
moralne vzgoje, mentorjem OO 
ZSMS ali učiteljem, ki bi bili pri
pravljeni krožek voditi v šoli, kjer 
ga še ni. O tem, da sta na seminar 
prišli le dve mentorici iz osnovne 
šole in dve iz centra, da od večine 
osnovnih šol n ismo dobili vprašal
nika, ki smo j im ga poslali, da tudi 
nismo prejeli sporočila, da iz tak
šnih ali drugačnih razlogov na se
minar nikogar ne bo . . . tukaj ne 
bom razpravljala. 

Naj napišem rajši nekaj o naši 
prvi javni tribuni za osnovnošolce 
in o naših (optimističnih) načrtih 
za napre j . 

Javna t r ibuna za osnovnošolce 
Javna tr ibuna je bila na temo 

, ,Mladinsko pfes topniš tvo" . Kot 
vse na.še javne tr ibune je bilo tudi 
ta organizirana z namenom globlje 
seznaniti mlade s problemi (tokrat 
z naladinskim prestopništvom), za 
katere v natrpanih šolskih progra
mih ni prostora , se z njimi pogo
varjati brez stroge meje učitelj— 
učenec, ki je tako udomačena v 
šolski praksi in predvsem slišati 
njihova mnenja. Javna tr ibuna je 
bila 11. decembra ob 13.30 v 
CSUI. Vodil j o je tovariš Jelko 
Berlič, ki je sicer predmetni učitelj 
biologije in kemije, a je nekaj let 
delal v vzgojnem zavodu Višnja 
gora. Bili smo prijetno presenečeni 
— na javno t r ibuno je prišlo pet
deset osnovnošolcev in dve mento
rici". Vzdušje smo popestrili z glas
bo iz kasetofona (ki je res malo 

škrtal in škripal). Pričeli smo z 
vprašanjem, kaj je mladinsko pre-
stopništvo. Skupaj smo ugotoviU, 
da gre za mlade ljudi, ki se ne 
obnašajo tako, kot zahtevajo dru
žbene norme, da je za to, da je nek 
mlad človek prestopnik največkrat 
krivo okolje, v katerem živi, da 
mladega, ki napravi prestopek po
navadi vtaknejo v vzgojni za
vod . . . Potem smo poslušali tova
riša Berliča o življenju v vzgojnih 
domovih. Le ti so ponavadi v starih 
gradovih, ki že sami po sebi delu
jejo h ladno in neprijetjjo. Gojenci 
imajo bolj ali manj strogo določen 
dnevni red, zapisano je, kaj smejo 
in česa ne smejo, hodijo v osnovno 
šolo ali pa se usposabljajo za delo 
(ne zmeraj za t isto, ki bi ga m o r d a 
želeli opravljati). Razdeljeni so v 
skupine, ki naj bi skupaj z vzgoji
teljem predstavljale družine. G o 
jenci so za svojo , ,p r idnos t" in 
, ,pos lušnost" ter za dobro delo v 
grajskih delavnicah nagrajeni, 
smejo tudi na obisk k staršem. Se
veda se upirajo ujetosti in utesnje
nosti, mnogokrat pobegnejo, a j ih 
kmalu vrnejo nazaj v zavod, kjer 
jih čaka kazen. Ko gojenci zapu
stijo zavod, se srečajo z novimi 
težavami — kje in kako najti za
poslitev? Kako se osvoboditi mo
ralnih predsodkov? Kako jih bo 
sprejela družba? Pri vsem tem jim 

(bolj ali manj) pomaga zavod, v 
katerem so bili, in spremlja njino-
vo življenje. Približno 60 % se jih 
vrne na , ,pravo p o t " . 

T o je le nekaj misli iz našega po
govora in upamo , da osnovnošol
cem ni žal, da so prišli in da se bo
mo še srečali. Želeli bi, da nam spo
ročijo, o kakih temah bi se radi 
pogovarjali. Drugo j avno t r ibuno 
za njih načrtujemo sredi januar ja . 

Tudi iza srednješolce je bila 22. 
decembra 1981 ob 13.30 v CSUI 
javna t r ibuna o PUHK-u , o kateri 
bomo še pisali. 

In kaj bomo še delali do konca 
šolskega leta? 

Želimo se povezati z mladimi v 
kmetijstvu in z mladimi v delovnih 
organizacijah, da bi skupaj 
spoznavali in reševali njihove pro
bleme. Prav tako bomo v klubu 
mladih organizirali okrogle mize. 
Povezali smo se tudi z Občinskimi 
centri marksističnih krožkov v 
drugih občinah, da b o m o izmenjali 
delovne izkušnje in se dogovorili 
za morebi tne skuone aktivnosti . 

Kot vidite smo optimistično 
zakoračili v šolsko leto 1981/82 in 
prepričani smo, da ga b o m o z vašo 
pomočjo uspešno zaključili. 

Sania Brezničar 



ZA MANJŠE TEŽAVE V OSKRBI 

Kompenzacije tudi za meso 
Pra /n i kavlji v mesnicah in stalna beseda , ,nima 

m o " , ki jo vse preveč pogosto izgovarjajo mesarji pač 
ne vpliva preveč ugodno na naše razpoloženje, pred
vsem pri tistih, ki je njihov jedilnik odvisen izključno 
od nakupa mesa v mesnicah. Težave pri oskrbi z me
som pa so takorekoč stalen pojav našega življenja. Iz
gubo imajo rejci, izgubo imajo tudi predelovalci in 
prodajalci mesa, kako torej priti iz začaranega kroga 
pomanjkanja mesa. 

Na nivoju republike se krepko zavedajo tega pro
blema, zato je bila sprejeta odločitev o kompenzacijah 
za meso. Predpisi glede višine kompenzaci j za posa
mezne vrste mesa so se skozi letošnje leto večkrat spre
minjali. V začetku leta je družba kompenzirala goveje 
in svinjsko meso, potem nekaj časa vse vrste mesa, se
daj ob koncu leta pa samo piščančje meso. 

Kompenzacije so bile za posamezne vrste mesa raz
lične. Iz proračuna ptujske občine in tudi iz sredstev 
skupnosti za pospeševanje kmetijstva je bilo doslej iz
plačanih 8 milijonov kompenzaci j . Pričakujejo, da se 
bo znesek nadomestil do konca leta povečal na 10 nii-
lijonov dinarjev. Predpis, ki določa kompenzacije, 
določa tudi način zbiranja sredstev. Na podlagi tega 
načina zbiranja sredstev se iz občinskega proračuna 
zbere letno le okoli 3 in pol milijona dinarjev, kar pa 
je mnogo premalo, glede na višino sredstev, ki smo jih 
omenili. Republika je sicer ob izdaji predpisa zagoto
vila, da bo občinam, ki same ne bodo zmogle zbrati 
teh sredstev dala tudi svoj prispevek, doslej pa teh 
sredstev za ptujsko občino še ni bilo. T a k o občina dol

guje organizacijam, ki se ukvarjajo z mesom približno 
3 milijone dinarjev, pa tudi SIS za pospeševanje kme
tijstva bo po t r ebno vrniti posojena sredstva. 

Kohlso pa znaša nadomesti lo za določene vrste me
sa? 

Zadnji odlok republiškega izvršnega sveta, ki velja 
od 2. ok tobra , določa kompenzacije samo za piščančje 
meso in sicer 8 dinarjev za kilogram. Pred tem pa ie 
bila kompenzacija za piščančje meso 15 dinarjev, 6 di
narjev pa / a kilogram svinjskega mesa. Pred 20. ma
jem so bile kompenzirane vse vrste mesa in sicer go
veje meso nekaj nad 20 dinarjev, junetina 27 dinarjev, 
telečje meso nekaj nad 30 dinarjev, svinjsko meso 2b 
dinarjev, piščančje meso pa 32 dinarjev. Kompenzaci
je so pomenile kritje razlike med proizvodno in pro
dajno ceno, ukinitev kompenzacij pa se seveda odraža 
v višji ceni posameznih vrst mesa. 

Glede na to da je svinjsko in telečje meso v mesni
cah težko dobiti se je izvršni svet SO Ptuj odločil, da 
predvsem pred prazniki poskrbi za boljšo oskrbo mes
nic. Za klanje in predelavo svinj je zato določil dodat
no stimulacijo 11,50 dinarja po kilogramu. Kompen
zacija je namenjena za dodatno klanje 120 prašičev, 
60 / a minule praznike dneva republike, 60 pa pred no
vim letom. Ob normalnih nakupih bi torej v dneh pred 
prazniki ne smelo primanjkovati svinjskega mesa. Ta
ko bodo vsaj s te strani novoletni prazniki nekoliko 
prijetnejši. 

JB 

Ocena pridelka sladkorne pese 
v začetku decembra so v tovarni 

sladkorja v Ormožu končali s pre
delavo letošnjega pridelka sladkor
ne pese. Končni rezultati osem me
sečnih prizadevanj kmetijcev, po
speševalne službe, prometnih služb 
in tovarne s ladkoria se odražajo v 
23.300 tonah sladkorja, nekaj to
nah melase, suhih in vlažnih pesnih 
rezancev. Letošnja kampanja , kot 
imenujemo spravilo in predelavo 
sladkorne pese je potekala brez za
stojev in problemov, včasih je bilo 
spravilo celo pred p lanom. Zdaj je 
čas, da p o d a m o dokončno oceno 
letošnje letine, zanjo smo zaprosili 
Terezijo Stefančič, vodjo surovin
skega sektorja v ormoški tovarni 
sladkorja. 

,,Rezultati letošnjega pridelova
nja sladkorne pese so povprečni, za 
nekatere zelo dobr i , za druge pa ne
koliko slabši oziroma precej slabi. 
V povprečju je bil pridelek nekaj 
nad 38 ton sladkorne pese na hek
tar, to je prej slabo kot dobro . 
Zanimivo je, da so pridelki v zaseb
nem sektorju bili precej višji kot v 

družbenem. V družbenem sektorju 
so bile v pridelovanje sladkorne pe
se vključene tudi površine, ki za to 
kul turo niso najbolj primerne. Te
žava je bila letos tudi v tem, da je 
bilo potrebno večino površin pri
praviti za setev šele spomladi, pre
cej kmetijskih površin se je zato iz
sušilo in prišlo je do slabšega vzni
ka. V drugi polovici junija je bilo 
preveč padavin, na slabo meliorira-
nih ali nemelioriranih površinah je 
zato precej sladkorne pese propad
lo, predvsem je bil tu prizadet 
družbeni sektor. Tretjo škodo je 
povzročila suša v avgustu, lepa je
sen z malo dežja pa je na to pov
zročila suša v avgustu, lepa jesen z 
malo dežja pa je nato povzročila re-
trovegetacijo, to pomeni , d a j e pesa 
prej zadržana zaradi suše pričela 
ponovno vegetirati in rasti, to je v 
določeni meri vplivalo na slabšo 
vsebnost sladkorja. Ta je bila pri 
letošnjem pridelku v povprečju 
15,80 odstotka. To sicer ni slabo, 
če pr imerjamo naš pridelek s pri
delkom v sosednji Hrvatski , kjer je 

bila digestija pod 15 odstotki . V 
dobrih vremenskih razmerah bi 
morali doseči stopnjo sladkorja 
nad 16 odstotkov. 

Spravilo je letos potekalo brez 
problemov in zastojev. Vsak, ki je 
sodeloval v procesu spravila je sicer 
naletel na manjše težave, v celoti pa 
velja, da je bilo letošnje spravilo ze
lo ugodno . Dogajalo se je celo, da 
je spravilo prehitevalo plan, to je 
povzročalo težave pri vskladiščenju 
pese. Tudi na tem področju bo po
trebno v prihodnjem letu še mnogo 
narediti . 

Zanimivo je pogledati, kako je 
naše kmetijstvo uresničilo sprejete 
plane setve za leto 1981. Pot rebno 
je poudari t i , da je družbeni sektor 
prevzel precej bremena zasebnega 
kmetijstva, zato je bila kot že ome
njeno, setev opravljena tudi na 
manj primernih površinah. Tako je 
družbeni sektor realiziral plan prek 
80 odstotkov, v za.sebnem sektorju 
pa jc bil plan realiziran 65 odstot
no. Vsekakor pa je moč ugotoviti, 
da je pesa dobila svojo vlogo v na
šem kmetijstvu, da je iz leta v leto 
posejanih več površin, na to kažejo 
tudi podatki o sklepanju pogodb za 
setev v letu 1982. 

Kljub temu bo potrebno vložiti v 
zagotavljanje površin še veliko na
porov. Prihodnje leto bomo morali 
posejati s ladkorno peso na 6.000 
hektarih. Ce bomo uspeli odpraviti 
napake, ki se še vedno pojavljajo 
pri pridelovanju s ladkorne pese, če 
bo kmetijcem naklonjeno tudi vre
me, bi morali prihodnje leto prede
lati v ormoški tovarni sladkorja 
okoli 24 ti.soč vagonov ali 240 tisoč 
ton sladkorne pese. 
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OBDRAVSKI ZAVOD ZA VETERINARSTVO 
IN ŽIVINOREJO 

P t u j 

O r m o š k a c e s t a 2 8 

V s e m d e l o v n i m l j u d e m , p o s e b e j š e ž i v i n o r e j c e m ž e l i m o 
s r e č n o in u s p e š n o 

NOVO LETO 1982! 

Pokojninsko zavarovanje kmetov 
v občini Slovenska Bistrica 

v občini ugotavljajo, da se uvajanje pokojninskega 
zavarovanja kmetov uresničuje počasneje od predvi
devanj. Trenutno je v bistriški občini pokojninsko 
zavarovanih le 32 kmetov. V minulem letu s e j e redno 
upokoji lo 7 kmetovalcev. Da so rezultati na tem po
dročju skromni , je po ocenah vzrok v visoki stopnji 

prispevka in v prezadolženosti. Namreč tiste kmetije, 
ki so se odločile za usmerjeno organizirano proizvo
dnjo, so morale najeti precej kreditov za gradnjo hle
vov in nabavo potrebne mehanizacije pa tudi za dru
ga vlaganja v sodobno kmetijo. 

V. Horvat 



Smo pač ljudje 
Sedim ob topli peči in zrem skozi okno . Zunaj piha veter in tudi 

mraz neusmiljeno pritiska. Pletilke mi padejo iz rok, pustim jih. Misli mi 
begajo. Premišljujem o tem in onem. Ustavim se ob vprašanju: 

Zakaj med mladimi rivalstvo in zavist? Ali res n imamo početi kaj 
drugega, kot da se obrekujemo in mrzimo? Res je , da ni povsod tako, 
ponekod se vseeno je. Se pred desetletji so se mladi zbirali po hišah, 
prepevali, plesali. Z eno besedo imeli'so se resnično radi. 

In danes, kako pa je danes? V vsakem kotu zakajene vaške gostilne 
sedijo dva ali trije. Ce jim prisluhneš, slišiš le opravljanje prijateljev, 
besede nevoščljivosti in še bi lahko naštevala. 

Ko se tega naveličajo , ,oka jen i" počasi odhajajo proti domu. Tu in 
tam se ustavijo, zapojejo, prijateljem uspavanko za lahko noč, ki ima 
besedilo nekako tako ,,.sedaj ima avto in družbo deklet, nas pa več ne 
p o z n a " ali kaj podobnega. Saj ni važno besedilo, glavno je , da se sliši po 
vasi. Včasih ustavijo koga ob cesti, ga iz.zivajo, čeprav je to že starejši 
človek in gre mirno domov. 

Ne vem koliko je še takih ali podobnih primerov, naštela sem jih le 
nekaj iz mojih lastnih izkušenj. Vem, da proti temu ne moremo dosti 
storiti, saj svet se vrti naprej in življenje teče dalje. Toda človek zamisli se 
nad tem. Delaš prav? 

Vem, danes se b o m o zamislili nad tem, jutr i pa bomo že pozabili. Je 
pač t ako , da nekatere stvari gredo iz leta v leto od ust do ust, prav tako, 
kot ljubezen. 

Zaka j . Ker smo pač ljudje z vsemi svojimi dobr imi in slabimi last
nostmi. 

Zvonka T. Moškanjci 

Naš prispevek 
k stabilizaciji 

T u d i učenci naše šole s m o se 
odločil i , da b o m o zbiral i p a p i r za 
akcijo S l a d k o g o r s k e iz S ladkega 
vrha. Akcija traja vse leto in se j e 
je udeleži lo veliko šol iz vse Slo
venije, saj učenci n a tak način 
zas luž imo nekaj denar j a , o b e n e m 
pa p r i s p e v a m o k stabilizaciji . N a 
naši šoli z b i r a m o p a p i r vsak prvi 
četr tek v mesecu . Učenc i ga pri
n e s e m o s seboj v šolo. zvezanega v 
svežnje, d e ž u r n i pa ga s tehtajo in 
zapišejo v s a k e m u učencu količi
no. Prvič j e akcija s tekla 5. no 
vembra . T a k r a t s m o zbral i le 
505,5 kg papir ja . M n o g o večji j e 
bil odziv 10. d e c e m b r a , ko s m o 
zbirali pap i r že bolj ogret i za de lo , 
to n a m j e bila tudi s p o d b u d a , da 
b o m o še z večjo v n e m o zbiral i 
o d p a d n i papi r , ki j e d r a g o c e n a 
surovina za n a š o indust r i jo . Poleg 

tega s to akcijo p o m a g a m o čuvat i 
lepoto našega okolja in ohran ja t i 
gozdno bogas tvo . Cim bolj se 
b o m o trudi l i , t em večji uspeh 
b o m o dosegli . 

Eva Jurkovič , 
O Š F r a n c O.sojnik. 

Ptuj 

GOSTILNA 

Milenko 
Lužnik 
Ormoška cesta 
Ptuj 

C e n j e n e g o s t e o b v e š č a m o , 
d a n u d i m o v s a k d a n s v e ž e 
m a l i c e , j e d i l a p o n a r o č i l u . 

N u d i m o v s e v r s t e a l k o h o l 
n i h in b r e z a l k o h o l n i h p i j a č . 
V s e m s v o j i m s t r a n k a m s e 
z a h v a l j u j e m o z a o b i s k , t e r 
se p r i p o r o č a m o t u d i z a b o 
d o č e . 

SREČNO IN USPEŠNO NOVO LETO 19821 

Delovnim ljudem in občanom, posebej še stalnim strankam in sodelavcem želi prijetno 
novoletno praznovanje Fotoatelje STANKO KOSI, Ptuj, Trg MDB 3. 

SREČNO IN USPEŠNO LETO 19821 

Videmskim pionirjem 
republiško priznanje 

v petek, 18. decembra so pred
stavniki zveze društev za varstvo in 
vzgojo ptic Slovenije ter istoimen
skega ptujskega društva obiskali 
osnovno šolo Videm pri Ptuju, kjer 
so predstavnikom tamkajšnjega 
biološkega krožka izročili prizna
nje republiške zveze za uspehe na 
področ 'u varstva in vzgoje ptic, ter 
prepariranega štorkljinega mladi
ča. 

Vsa zgodba se je začela letos spo
mladi, ko so, kot leta nazaj na šol
skem dimniku začele gnezditi štork
lje. Kmalu sta bila v gnezdu dva 
mladiča. Veselje pa je bilo skaljeno 
jeseni, ko so ptice morale na svojo 
pot v toplejše kraje. Eden od mla
dičev si je namreč zlomil nogo. 

Skrb za poškodovano ptico so pre
vzeli šolarji, ki so imeli precej dela 
z iskanjem primerne hrane. Zanjo 
so lovili žabe in ribe ter jo tako pre
življali. 

Ker zlomljena noga nikakor ni 
hotela celiti so mladiča štorklje pre
pustili članom ptujskega društva za 
varstvo in vzgojo ptic, ki so za po
moč prosili tudi ptujske veterinar
je. Zal pa je bil ves trud zaman. 
Mladič je kmalu poginil. 

Člani ptujskega društva so pio
nirjem 0 § Videm v z.ahvalo za nji
hov trud dali štorkljo preparirati in 
jo podarili za učni pripomoček. Ve
liko zaslug za to povezavo med pio
nirji in društvom ima ptujski orni
tolog Vekoslav Lašič, pa seveda 

predsednik društva Alojz Tovornik 
in drugi. 

T o pa ni edina akcija videmskih 
pionirjev na področju varstva in 
vzgoje ptic. Posebej dobro je uspe
la akcija zbiranja starega papirja. 
Denar, ki so ga zbrali s prodajo , so 
namenili gradnji kovinskega pod
stavka, ki je posebej oblikovan za 
štorkljino gnezdo nad dimnikom 
šole. S to humano akcijo so zagoto
vili, da bodo v bodoče štorklje brez 
skrbi gnezdile in se razmnoževale. 

V imenu Zveze društev za var
stvo in vzgojo ptic Slovenije, v 

okviru katere deluje 29 društev, je 
pionirjem izročil posebno pismeno 
priznanje Slavko Brumec. Pred
sednik ptujskega društva Alojz To
vornik pa je pionirjem izročil pre
par i rano štorkljo. K temu je treba 
dodat i , da na videmski .šoli že nekrj 
let uspešno deluje biološki krožek, 
pod mentorskim vodstvom Darje 
Radičevič. Med mladimi pionirji pa 
je veliko ljubiteljev ptic, ki jim bo 
preparirana štorklja vedno v 
ponos , saj so opravili veliko delo. 
Zato jim tudi mi česti tamo. 

M. Ozmec 

Republiško priznanje zveze društev za varstvo in vzgojo ptic ter prepa
rirano štorkljo so izročili pionirjem na krajši slovesnosti v zbornici O Š 
Videm, kjer je govoril Alojz Tovornik. 







PROGLASITEV NAJBOLJŠIH ŠPORTNIKOV IN 
PODELITEV BLOUDKOVIH ZNAČK 

Tudi v ptujski občini b o m o 
opravili tradicionalni izbor naj
boljših, najuspešnejših športnic in 
športnikov v letu, ki mu že odšte
vamo ure. Kljub zmanjšanju vseh 
oblik porabe lahko zapišemo, da 
smo telesnokulturno dejavnost 
obdržali na doseženi ravni, ob tem 
pa dosegli tudi nekatere zavidanja 
vredne rezultate. 

Na ponedeljkovi seji komisiie za 
priznanja in prireditve pri 
Telesnokulturni skupnosti občine 
Ptuj je bila beseda o proglasitvi 
najboljših in podelitvi Bloudkovih 
značk za večletno akt ivno delo v 
telesni kulturi . Svečana proglasitev 
in podelitev bo na redni seji skup
ščine telcsnokulturne skupnosti , ki 
bo I I . januarja v Narodnem do

mu. O predlogih komisije pa je bi
la beseda tudi na seji izvršnega 
odbora skupnosti . 

Do zaključka redakcije potrjene 
liste najboljših in dobitnikov značk 
nismo mogli dobiti, zaključili smo 
jo namreč v ponedeljek dopoldan. 
Gotovo pa lahko zapišemo tiste 
naše ekipe, športnice in športnike, 
ki so se v letu 1981 najbolj izkaza
li, dosegli veliko kljub slabšim 
možnostim kot jih imajo v nekate
rih drugih sredinah. 

Pri ekipah bi kazalo posebej iz
postaviti občinsko reprezentanco, 
ki je z osvojitvijo drugega mesta 
na letošnjem Krosu Dela dosegla 
izjemen uspeh. Pohvaliti pa velja 
tudi letalske modelarje Acrokluba 
Ptuj (med drugim so zaporedni 
zmagovalci mednarodnega tekmo
vanja — Pokal republike — v 
Zagrebu) in ekipo šahovskega 
društva M I P za uvrstitev in na-
daljne sodelovanje v drugi zvezni 
šahovski ligi — zahod. 

Pri članicah lahko zaenkrat 
zapišemo štiri. To so atletinja 
Marija Vindiš (republiška prvaki
nja na 3000 m in v malem marato
nu), strelka Zdenka Matjašič z 
republiškim naslovom, med naj
boljšimi v republiki pa sta tudi ro-
komctašica Ingrid Kmetec in igral
ka namiznega tenisa Sonja Marin-
kovič — v svojih starostnih kate
gorijah seveda. 

Ce merimo samo po dosežkih, 
potem so člani dosegli res veliko. 
O to Velunšek je balkanski prvak 
in dobitnik medalje na svetovnem 
prvenstvu letalskih modelarjev 
(srebrna v ekipnem delu), Kostja 
Kolarič je novi državni prvak v 
jadralnem letenju. Danilo Polajžer 
je postal mojster FIDE, Dušan 
Koren je med najboljšimi atletski
mi mnogobojci v Jugoslaviji (tret
ji). Ti dosežki so najbolj izraziti. 

Telesnokulturna skupnost bo ob 
proglasitvi najboljših športnikov, 
športnic in ekip podelila tudi 24 
Bloudkovih značk zaslužnim po
sameznikom, ki so v telesni kulturi 
ptujske občine aktivni že vrsto let. 
Podelili bodo štiri zlate, osem 
srebrnih in dvanajst bronast ih 
značk in to bo odslej vsakoletni 
običaj . Za to gotovo ob tej pri
ložnosti niso zajeti vsi delavci v 
telesni kulturi, ki so si značke 
zaslužili, ki jim tudi na takšen na
čin m o r a m o izreči zahvalo za dol
goletno delo in velik prispevek k 
razvoju telesne kulture. Resnici na 
ljubo je namreč potrebno zapisati, 
da jo število značk omejeno — v 
petih letih lahko v ptujski občini 
podelimo 9 zlatih, 8 srebrnih in 37 
bronastih značk. 

Torej , najboljše bomo proglasili 
11. januar ja in hkrati podelili 
Bioudkove značke. 

1. kotar 

M. SKl - VZHOD: ZLATOROG-PTUJ 

Novi uspeh v gosteh 
Ekipa Ptuja je v s e d m e m kolu zabeleži la u speh v L a š k e m . T a k o so 

na petih gostovanj ih osvojili ka r Sest od deset ih m o ž n i h točk. 
V p r v e m polčasu srečanja v La.škem, ki jim je os ta lo v s l abem 

s p o m i n u , so Ptujčani od l i čno igrali v o b r a m b i ter s h i t r imi n a s p r o t n i m i 

V belih dresih igralci Ptuja: levo Mus ič , v skoku Cobelj , 8 Beranič in desno j 
Dobrijevič (foto I. kotar) j 

n a p a d i polni l i koš d o m a č i n o v . V tem de lu sta se zlasti od l i kova l a c e n t r a ] 
Cobelj in Dobr i jev ič . V d r u g e m po lčasu j e d o m a č i sodn ik Srnec d o - ] 
m a č i n o m dovol i l g r o b o igro in ti so to izkoristili ter pe t m i n u t p r e d 
k o n c e m prešli v vods tvo , 73:70. V e n d a r j e m i n u t a o d m o r a , ki j o j e 
zahteval t rener Ptuja K r a v i n a . da la novih s p o d b u d ter n a p o t k o v , Ptu-
j ačan i .so n a m r e č n a t o prevzeli p o b u d o in zas luženo zmaga l i . D o m a č i 
igralci in pr ivrženci se po k o n č a n e m srečanju s p o r a z o m niso mogl i 
pomir i t i in so se izkazali ko t slabi organizator j i srečanja . O b pr i s t ran
skem sojenju S rneca pa j e zvezni sodnik G a l u n iz S lovenske Bistrice 
.svojo n a l o g o oprav i l od l i čno . V p r i h o d n j e m kolu (9. j a n u a r j a ) b o v 
Mladiki dvojni spored . Najpre j bo srečanje č lanic P tu j—Libe la in za tem 
derbi č lanov Ptuj—Liti ja . 

P T U J : Fil ipič 5, E rbus , Peruga . Beran ič 27, Cobel j 11, M. K o t n i k 2, 
R. Kotnik 12. Dobr i jevič 13. Mus ič 22. 

I Z 

KK Mengeš- KK Ptuj 85:54 (47:27) 
KK Mengeš: Drolc 10, Ogrinec 6, Grintal 6, Grom 6, Marolt 20, 

Tršinar 10, Pirnat 13, Božič, Repnik, Simonič 14. 
KK Ptu j : Golob, Komik 5, Horvat 20, Vogrinec 10, Veličkovič, 

KukovecS , Sirec M. 11 
Sodnika: Sternad (Lj) in Šilar (Mojstrana) 
Ekipa Ptuja je gostovala na vročih tleh Mengša, kjer se je pomerila z 

domačo ekipo, je z ekipo Pomurja vodilna v republiški ligi. 
Gostujoča ekipa je bila enakovredna po igri in tudi po rezultatu do 

10. minute v prvem polčasu. Zatem sta se izkazala sodnika, ki sta do 
konca srečanja režirala potek igre, kar se je tudi poznalo na rezultatu. 
Ptujčankam je kljub temu uspelo rezultat zmanjšati v zadnjih minutah 
srečanja. Pri gostjih je bila najboljša Horva tova pri domačinkah pa 
Maroltova. 

V naslednjem kolu se bodo članice pomerile z Libelo iz Celja, to je 9. 
januarja 1982. S. Gomboc 



O B D N E V U JLA 
O b počast i tvi d n e v a J L A j e bila 

na naši šoli p ros lava , k a t e r e .so se 
udeležili tudi gostje iz Ptuja. 

Srečanje z njimi j e bilo pr i je tno 
in je po teka lo v pr i ja te l j skem 
vzdušju. Pripravi l i smo k ra tek , a 
pester p r o g r a m . N a n a s m e j a n i h 
obraz ih gostov se je p o z n a l o , d a so 
zadovoljni tudi s s k r o m n i m . 

Prišel j e t r enu tek , ki smo si ga 
vsi želeli. Eden od povab l j en ih j e 
prišel k mik ro fonu in n a m prav 
razločno poveda l o uspeh ih , naše 
a r m a d e m e d N O B ter o sedanj ih 
dosežkih . Č e p r a v j e govori l hr
vatsko, s,Tio ga vsi, r azen na j 
mlajših, d o b r o razumel i , ko j e 
povdar i l . da s m o m e d najboljše 
pr ipravl jenimi d r ž a v a m i , kar se 
tiče o b r a m b e , V Evropi j e od nas 
močnejša le SZ. ka r pa j e p o v s e m 
na ravno . Še nekaj nas j e p r i t egn i lo 
k poslušanju. S sedeža j e vstal že 
starejši m o ž in vsi smo čuti l i , o 
čem n a m e r a v a govori t i . Prav živo 
n a m je pr ikaza l svoj p r ihod v pa
r t izane in ma lce šaljivo, k a k o j e bil 
povišan iz n a v a d n e g a borca . 

Sledila j e še razlaga o orožju ter 
možnos t ih za vojaški pokl ic . 

Razmišl ja la sem, k a k o j e prav , 
d a j e v Jugoslavij i uveden obvezn i 
vojaški rok. O b v e z e n j e za vse 
fante, pa tudi dek le ta l ahko so
delujejo. K a r m a l o žal mi j e , d a 
nisem fant, ker bi se ver je tno od 
ločila za vojaški poklic, saj mi 
pogoji ustrezajo, pa tudi veselje 
imam, sem pač dekle , za to iz te 
moke ne bo k r u h a . Ver je tno ne bi 
bilo prav nič n a p a k , če bi l ahko 
ob iskova la vojaško šolo tudi d e 
kleta. O b r a m b a naše d ržave bi 
bila s tem le še popolne j ša . 

Iz razmišl janja m e j e p r e d r a 
milo p loskanje . Z a v e d e l a sem se, 
da j e pros lave konec . Gost je so 
odhajal i in še zadnj ič j ih j e p o 
sp remi lo p loskanje . 

D r u g o leto sicer z a p u š č a m to 
šolo, a želim si. d a bi bi lo v sako 
naslednje leto t ako , kot j e bilo to in 
vsa prejšnja leta. da bi generaci je 
za n a m i o rgan iz i ra le č imveč ob i 
skov pisateljev, pesn ikov in vo

jaških osebnos t i , saj bi se t ako 
seznani l i z nj imi. razvijali pri ja
teljske stike ter se k u l t u r n o izo
braževal i . 

Blanka Žolger , 
8 / a . O Š Majšperk 

LJUBI STARI DEDEK M R A Z 
Bliža se n o v o leto in t akra t pr i 

čaku jemo o b d a r o v a n j e . Pisala 
bom d e d k u M r a z u . N a j n a m na 
trosi snega in da bi poskrbe l za 
zdravje. Z m a m i c o b o v a naredi l i 
smreko . Okras i l i j o b o v a s keksi , 
b o m b o n i in krogl icami . D a bo 
novo le tna j e lka lepša in vablji-
vejša za d e d k a M r a z a , j o b o v a 
okrasili s p i san imi t rakovi in z 
novole tn imi lučkami.^Bila bi zelo 
vesela, če bi naš la pod n o v o l e t n o 
je lko k a k o m a l o dar i lce . 

Mojca Ko tn ik , 3 / a , 
O S T o n e Ž n i d a r i č 

T U D I PIONIR LAHKO KORI
STI D O M O V I N I 

Naša d o m o v i n a j e s v o b o d n a . 
Vesel sem. da živim v takšni d o 
movini , ki so n a m j o pr ibor i l i naši 
borci. M e d bojem so tudi pionirji 
pomaga l i p a r t i z a n o m , d a so j ih 
obveščeval i o nemšk ih n a p a d i h . 
Zbiral i so h r a n o in p renaša l i r azna 
sporoči la . T u d i zdravi la so nosili 
za ranjene pa r t i zane . 

Vel ikokrat se d a n e s v p r a š a m o , 
kako naj v svobodi ko r i s t imo svoji 
domovin i . Ni t reba nositi sporoči l 
za pa r t i zane , le knj igo j e t reba 
vzeti v roke in se marl j ivo učiti. 
Hodil i m o r a m o po pot i , ki j o j e 
Tito začrtal in s tem p o k a ž e m o , da 
smo res pionirji , ki ljubijo svojo 
d o m o v i n o . M o r a m o izpolnit i o b 
ljubo, ki s m o j o poveda l i teda j , ko 
smo bili sprejeti v pionir je . T a k 
šnih pionirjev j e d o m o v i n a na j 
bolj vesela. 

Ce p r ide še kdaj d o vojne, se 
b o m o borili in p o m a g a l i par t i za 
n o m prav vsi pionirji . 

J a n k o Bedrač , 6 / b , 
O Š Videni pri Ptuju 

IZ CASOV B O R B E 

S(xlelujem v igrici. Preds ta 
vl jamo leto 1941. Vse to n a m j e 
danes v n e n e h e n o p o m i n . 

Z b i r a m o se v gozdovih . Pri
kradli smo se m i m o ohol ih oku 
patorjevih vojakov v ze lenkas t ih 
uni formah, čeda lah , s s trojnica
mi, ok lepn imi vozili, tovornjaki , 
topovi . 

Z b i r a m o se š tudent je , delavci in 
kmečki sinovi. V n a v a d n i h pla
ščih, suknjah , j o p a h , s k lobuk i , 
k a p a m i . Izkopl jemo nekaj j u g o 
slovanskih pušk in ročne b o m b e , 
ki so j ih skrili zavedni kmet je . 

Neka te r i od nas še sploh niso 
streljali ali bili vojaki . Zaka j s m o 
se sploh zbrali? Vsi pač sov raž imo 
okupa to r ja in njegove izdajalske 
pomagače . 

Prihajajo aktivisti i legalne 
Osvobod i lne fronte. N a k a p a h 
imajo p re t e rok rake . T u d i mi s i j ih 
p r i t rd imo — kot par t izani . Pri
hajajo kurirji. Spročajo . da oku 
patorji tirajo Slovence v izgnan
stvo. 

Ta ali oni od nas bi rad šel d o 
mov. Rad bi šel v do l ino , d a bi 
videl ma te r . T o d a zdaj j e vstaja. 
V s e y e č n a s j e . 

N a p a d a m o sovražne pos to jan
ke in železnice. V nočeh se slišijo 
streli. Vstaja se širi. P r e p r e č e n o j e 
izganjanje naš ih ljudi. T o d a oku 
pa tor strelja talce. N a p a d a m o še 
bolj srdi to. H r a b r i nas pesnik 
Kajuh . D o b i m o veselo vest, d a j e v 
Srbiji p r ibor jeno p rvo o svobo jeno 
ozemlje — Užiška r epub l ika . 

Bliža se z ima, kop l j emo zem
ljanke. Da leč od nas pa .so borci na 
p o h o d u skozi m r a k in mraz . Skozi 
Sandžak v Č r n o goro , Bosno. 
Kater i kraj j e t am v dol ini p red 
njimi? T o j e hercegovski kraj 
R u d o . 

O d tam d o b i m o sporoči lo , d a j e . 
vrhovni k o m a n d a n t Ti to 22. d e 
c e m b r a us tanovi l p rvo p ro le ta r -
sko b r igado . Sestavl jena j e iz 
borcev naših bra tskih n a r o d o v in 
zmožna samos to jn ih p remikov , 
da bi povsod zanet i la upor . 

Spet pr ihaja kurir . P remik ! 
Č u t i m o , da pos t a j amo p rava voj
ska. 

D a n e s m i n e v a 40 let, kar s m o si 
zamislili v igrici, pa smo p r ip ra 
vljeni uresničit i in brani t i našo 
svobodo . 

N a t a š a Jovanov ič , 
7 /a , O Š F r a n c Osojnik 

S V O B O D O B O M O BRANILI 

22. d e c e m b r a 1941 j e bila 
us tanovl jena Prva p ro le t a r ska 
b r igada v b o s a n s k e m mes tecu 
R u d u . N a ta d a n , 22. d e c e m b r a 
p r a z n u j e m o rojstni d a n J L A . 

Moja d o m o v i n a j e Jugoslavi ja . 
D o 4. maja 1980jo je vodil tovariš 
T I T O , od takra t napre j pa p red 
sedstvo, vsi pa h o d i m o p o Titovi 
poti . 

D o m o v i n o m o r a m o čuvat i in 
brani t i pred sov ražn ikom. Mi pi
onirji j o b o m o najbolje brani l i z 
učenjem, m e d s e b o j n o pomoč jo , 
lepim veden jem in z zavednost jo , 
da p r i p a d a m o Titovi Jugoslavij i . 
Jugoslavija j e zveza šestih r epu 
blik j n dveh a v t o n o m n i h pok ra 
j in . Že m e d N O B s m o živeli in se 
borili vsi za enega , e d e n za vse. 
Ponosen sem.-da živim v svobodn i 
domov in i . Pionirji b o m o kovali še 
napre j b ra t s tvo in eno tnos t . 

Po osemletk i g r em v pi lotsko 
vojaško šolo in b o m brani l n e b o 
nad Jugoslavi jo . 

T o m a ž Bezjak. 
5. b O Š T o n e 

Ž n i d a r i č 

NAŠA A R M A D A - BRANILEC 
NAŠE N E O D V I S N O S T I 

Letos naša a r m a d a p raznu je vi
soki jub i l e j . Št i r ideset let je min i lo 
od takra t , ko se j e mrz lega z im
skega d n e , 22. d e c e m b r a 1941 
rodila prva p ro le ta r ska n a r o d n o 
osvobod i lna u d a r n a b r igada . 

T o j e bila pa r t i zanska vojska, 
ka tero v t ak ra tn i razkosani d o 
movini niso čakal i zlati časi, niti ji 
ni sijalo s v o b o d n o sonce . M o r a l a 
se j e spopri jet i z vel iko p r e m o č 
nim in številnejšim sov ražn ikom, 
domač imi izdajalci in vsemi tisti
mi, ki so si lastili in kosali n a š o 
zemljo. Jugos lovanske l judske 
a r m a d e proti š t ev i lnemu sovra
žniku j e bi lo le peščica. T o d a iz 
peščice so rastli ba ta l joni zave
dnih in preka l jen ih ljudi, ki so si 
želeli s v o b o d o in neodvisnos t . 
Voditelj te a r m a d e j e bil gene ra ln i 
sekretar part i je tovar iš T I T O . 
Beseda T T O je v tistih t e m n i h 
časih p o m e n i l a nekaj svetlega, 
velikega, s v o b o d n e g a . K l jub slabi 
oborožitvi in številni p r e m o č i so
vražnika, so p reb red l i štiri dolga , 
m u č n a leta težkega boja. Po 
ko.ščkih j e naša vojska osvobaja la 
d o m o v i n o ter j o spet sestavljala v 
celoto. Niso o d n e h a l i , dok le r niso 
osvobodil i zadn jega de lčka r o d n e 
zemlje. Poru,šena in i zmučena j e 
bila takra t naša d o m o v i n a Z a 
p o t e p t a n o in s krvjo p r e p o j e n o 
zemljo, je k o n č n o posijalo sonce 
.svobode — bili s m o svobodn i . 

V e n d a r j u g o s l o v a n s k a l judska 
a r m a d a ni poč iva la . Č a k a l e s o j o 
nove na loge , d o m o v i n a j e bila 
porušena skoraj d o tal, p u š k e in 
mitraljeze so sedaj zamen ja l e lo
pate in k r a m p i . Iz ruševin so rast la 
•nova mes ta , vasi in t ova rne . Klicu 
partije in T I T A so se odzval i tudi 
vsi mlad i sirom d o m o v i n e in pr i 
skočili na p o m o č a r m a d i . N a s t a 
ja le so b r igade , a z nj imi tud i nove 
ceste in proge . 

Vsa ta leta po osvobodi tv i si p a 
vseskozi p r izadeva jo , da bi na šo 
jugos lovansko l judsko a r m a d o 
čim bolj m o d e r n o in s o d o b n o 
oborožil i in u p a m si trditi , d a so v 
to smer d o d a n e s naredi l i velik 
korak. N a š a a r m a d a je op reml j e 
na z na jmode rne j š im orožjem in 
se še v e d n o sprot i izpopolnjuje . 
Močnejša od orožja j e pa zavest 
vsakega p o s a m e z n i k a in celote, d a 
se zaveda , da b r an i svojo d o m o 
vino ter las tno s v o b o d o in neod 
visnost. Prav v tem d u h u kuje in 
vzgaja naša a r m a d a mlad i rod. N e 
glede na k a t e r e m koncu naše d o 
movine p r ide d o n a r a v n i h nesreč, 
vedno j e tu v prvih vrs tah a r m a d a , 
ki neseb ično priskoči na p o m o č , 
p o m a g a vsepovsod in pri vsem 
tem tako izpričuje povezanos t ter 
bra ts tvo in ed ins tvo j ugos lovan 
skih n a r o d o v . »Bran i te in čuvaj te 
neodvisnost , b ra t s tvo in edin
stvo.« j e ve l ikokra t p o u d a r i l to
variš T I T O in p rav po s m e r n i c a h 
medsebo jnega povezovan ja in 
humanos t i j ugos lovansk ih n a r o 
dov j e začrtal pot , po ka ter i b o m o 
vedno stopali s m e l o in t r d n o z 
jugos lovansko l judsko a r m a d o 
načelu. 

. »Nikoli in n i k d a r ne b o m o d o 
volili, da bi naše meje in našo 
neodvisnos t ogrozi la ka te rako l i 
tuja sila, prot i t e m u se b o m o ve
d n o in povsod bori l i , pa čep rav za 
ceno las tnega življenja. Kajti to j e 
naša d o m o v i n a , naša r o d n a zem
lja, kjer s m o se rodili , naši d e d k i in 
starši so si j o s krvjo pribori l i , za to 
j e mi nikoli in n i k d a r ne b o m o iz 
rok izpustili!« 

M e t k a Trafe la , 
8 / b . O Š Ha jd ina 

MOJ O Č K A V O J A K -
P A D A L E C 

Minilo je že več kot dvajset let, 
ko je moj očka bil vojak. Večkrat 
ga prosim, naj mi pripoveduje o 
življenju vojakov. Vedno mi pove, 
kakšno zgodbo ali dogodek. 

Kot vojak je bil padalec najprej v 
Novem Sadu, nato pa v Skopju. 
Rad se spominja vojaških dni , saj 
pravi, da se je tam marsičesa na
učil. Veliko je bilo veselih trenut
kov, pa tudi dolgih dni. Prav t ako 
se rad spominja mnogih prijatel
jev, s katerimi je preživljal dni, ko 
je nosil vojaško suknjo. 

Posebej mu je pri srcu herojstvo 
slabotnega in bledoličnega vojaka 
Slobodana iz iste enote. Ta fant je 
nekoč, ko so skakali iz aviona, re
šil gotove smrti tovariša vojaka. 
Bilo je t ako : 

Bil je lep sončen dan, ko se je več 
sto vojakov-padalcev pripravljalo 
na skoke. Priletelo je dvanajst letal 
iz katerih so morali kasneje skaka
ti vsi hkrati! V prvih letalih je bil 
tudi moj očka in ta slaboten vojak. 
Tedaj so nad njima skočili padalci 
druge skupine. Ko so se padala pr
vi skupini odprla , so zagledali, da 
je iz druge skupine padalcev padal 
padalec z neodprt im pada lom. 
Priletel je na padalo pod katerim 
je bil Slobodan. Slobodan ga je 
ujel za neodprto padalo . T a k o ga 
je nosil proti h i t ro bližajoči zemlji. 
Spustil ga je šele, ko je ugotovil, j 
da je že pri tleh. Za hrabro dejanje j 
je Sloboden dobil nagradni do- j 
pust. Sotovariši pa so bili ponosni 
na S lobodana . 

Očka, ki je postal padalec že leta 
1954 v Aeroklubu P tu j , še danes 
rad zahaja tja na letališče. Se ved
no leti z jadralnimi in motornimi 
letali. Hod i pa tudi na vojaške vaje 
kot pilot. Pravi , da je tam vedno 
lepo in se še vedno kaj novega 
nauči. 

Mateja Cestnik. 5 / b . 

OS Olge Meglic, 

Ptuj 

JLA — N A Š A V A R N O S T 

Jugos lovanska l judska a r m a d a 
praznuje svoj p razn ik 22. d e c e m 
bra. Letošnje leto j e še tol iko p o 
m e m b n e j š e , saj na ša a r m a d a 
praznuje 40 let svojega obs to ja . 
N a ta d a n , leta 1941, j e bi la us ta
novl jena p r v a p ro l e t a r ska b r i g a d a 
v mes tecu R u d o v Bosni . T o j e za 
nas J u g o s l o v a n e p o m e m b e n d a n , 
saj p o m e n i rojstvo n a š e a r m a d e . 

Po 22. d e c e m b r u 1941 j e n a s t a l o 
še veliko pa r t i zansk ih br igad , iz 
njih so pa rasle divizije. O d d o m a 
so odha ja l i fantje in možje in se 
vključevali v pa r t i zanske eno te . 
N a p a d a l i so sovražn ika in m u 
odvzemal i orožje, č ep rav ga še 
nekater i niso znali p r av i l no u p o 
rabljati . V štirih letih težke in kr
vave b o r b e so se naš i pa r t i zan i 
prekalil i v d o b r e in i zkušene bor 
ce. K e r so se vz t ra jno in j u n a š k o 
borili p ro t i o k u p a t o r j u in d o m a 
čim izdaja lcem, so n a m pr ibor i l i 
svobodo . D a n a š n j a s v o b o d a j e 
naš n a r o d vel iko s tala , saj j e p a d l o 
veliko pa r t i zanov , fašisti pa so 
pobili vel iko n e d o l ž n i h ljudi. Po 
vojni s e ; e naša pa r t i z anska vojska 
p r e i m e n o v a l a v J u g o s l o v a n s k o 
l judsko a r m a d o . Vojaki naše n o v e 
a r m a d e sedaj čuvajo meje in na s 
vse, d a se ne bi ponov i lo to, k a r se 
j e doga ja lo v d rug i sve tovni vojni . 

Mi m l a d i se večkra t s r e č a m o z 
vojaki in j ih veliko sp ra šu j emo o 
nj ihovem življenju. Vojaki naše 
a r m a d e tud i sodelujejo na r azn ih 
proslavah. P rep r i čana sem, d a vsi 
judje spoštujejo p r e d s t a v n i k e J u 

gos lovanske a r m a d e in j i m p o 
p o l n o m a z a u p a j o kot b ran i t e l j em 
naše social is t ične, s a m o u p r a v n e , 
neuvrščene Jugoslavi je . 

Tan ja Vaupo t i č , 
5. r. O Š G r a j e n a 
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Zimska služba je obvladovala 
položaj 

Snežne padav ine , ki so bile 
r a z m e r o m a i zda tne v drugi polo
vici d e c e m b r a , so poleg veselja 
o t rokom in l jubitel jem zimskih 
špor tov, pr inesle tudi precej ne
godovan ja med o b č a n i — upo

rabniki cest in poti. Slaba zimske 
službe, ki deluje v okviru delovne 
organizacije komunala, gradbe
ništvo m promet, pa sneženje ni 
presenetilo, saj se tudi vremeno-
slovci niso zmotili. Pri tem so ra

vnali tudi gosp)odarno. saj so 
sredstva, n a m e n j e n a za z imsko 
službo odmer j ena bolj pičlo, ker 
nam tudi na tem področ ju s tabi 
lizacijska p r i zadevan ja odmer ja jo 
dena r v sk ladu z m o ž n o s t m i . 

S čiščenjem snega so začeli že v 
soboto, 19. d e c e m b r a takoj ko j e 
p reneha lo snežiti . Aktiviral i so 8 
motorn ih snežnih p lugov. 2 gre-
derja in 3 nak lada lce . Začel i so na 
cestah, ki imajo p rednos t , t. j . po 
katerih teko a v t o b u s n e proge . 

Delali so d o 22. ure . p o n e k o d pa 
tudi d o dveh po polnoči V n e d e 
ljo. 20. d e c e m b r a pa so začeli 
plužiti ceste, ki so uvrščene v 
d rugo pr ior i te to , naslednj i d a n 
tretjo in tako nap re j , ker j e bilo 
treba začeti znova spr ičo p o n o 
vnega sneženja. P rome t je bil sicer 
nekol iko ovi ran , v e n d a r d o večjih 
zastojev ni prišlo nikjer. U p a j m o , 
da bo š tab z imske s lužbe s svojimi 
delavci, mehan izac i jo in z a l o g a m i . 
peska in soli e n a k o uspešno o b 
vladoval položaj vse d o konca 
z imske sezone . _ 

Sneg z mestnih ulic in trgov so najprej spravili na velike kupe, da so ga 
lahko potem z nakladalci nalagali na kamione in odpeljali. 

Foto: M . Ozmec 

ZA LJUBITELJSKO KULTURO 
BO U00.000 DINARJEV 

Zadnjič v tem letu so se sestali tudi predstavniki 
občinske zveze kulturnih organizacij in njenega 
izvršnega odbora . Glavnem je tekla beseda o možno
stih financiranja amaterske kuhurne dejavnosti v letu 
1982, ko bo za te namene na voljo okrog milijon in 
200 tisoč dinarjev. Osnutek finančnega in delovnega 
programa za prihodnje leto so že izdelali in ga na seji 
tudi nekoliko dopolnili . 

Kot ugotavljajo v izvršnem odboru ptujske zveze 
kulturnih organizacij bodo s predvidenim denarjem 
morali sicer skrbno gospodari t i , da p a večjih težav pri 
financiranju prosvetnih društev in njihovih sekcij ne 
bo. Že doslej je bilo pot rebno pridati precejšen del, če 

so hoteli v društvih uspešno delati, zlasti še izkupiček 
od posameznih gledaliških predstav, koncertov in 
drugih nastopov. 

Izvršni odbor občinske zveze kulturnih organizacij 
je potrdil tudi redno delovno razmerje za režiserko 
Branko Nikl, ki je uspešno opravila preizkusno dobo 
ter obravnaval še nekatera druga področja dela v 
ljubiteljski kulturi v ptujski občini. To je predvsem 
težave s strokovnimi kadri, ki jih rešujejo tako, da 
občasno organizirajo seminarje zanje. Prvenstvena 
naloga vseh kulturnih organizacij in društev pa je, da 
sami najdejo ustrezne rešitve s tem, da si uposobi jo 
svoje člane za delo v posameznih sekcijah. mS« 

ČRNA KRONIKA 
v predzadnjem tednu letošnjega leta. v dneh od 21. do vključno 28. 

decembra so miličniki postaje milice Ptuj in njenih oddelkov posredovali 
le v treh prometnih nesrečah. Pri tem so zabeležili le dve lažji telesni 
poškodbi, materialne škode pa je za prek 235.000 din. Vzroki nesreč so bili 
neprilagojena vožnja glede na stanje cestišča (poledica) in neprimerna 
hitrost. Razen tega seje v preteklem tednu zgodila še težja delovna nezgoda, 
kije zahtevala dve hudi in eno lažjo telesno poškodbo. 

Huda delovna nezgoda 
v sobo to 26. d e c e m b r a o b 10.55 

j e prišlo d o h u d e d e l o v n e nezgode 
v K K T O Z D Tehnose rv i s na Or 

moški cesti v Ptuju. M e d inven
turo so trije delavci šteli večje 
pločevinaste plošče, ki .so bile 

pris lonjene na polico. K o so p r e 
šteli in odmika l i kakih 50 plošč, so 
se v.se plošče (okoli 165) zvrni le na 
tri de lavce . Pri tem sta bila h u d o 
p o š k o d o v a n a Vlado Babosek iz 
Stukov in Milan Pečnik iz Slo
venskega trga. lažje p o š k o d o v a n 
5a je bil F r a n c Petrovič iz Ž a b j a -

ka. • _ 0 M 

Zbor delavcev 
EMONA KMETIJSKI KOMBINAT PTUJ 
TOZD TRGOVINA 
r a z p i s u j e 
dela ozi roma na loge DIREKTORJA TOZD TRGOVINA 
in t o za d o b o štirih let 
Kandidati za individualnega p o s l o v o d n e g a o r g a n a morajo 
poleg pogojev , ki jih določa zakon , izpolnjevati še nas lednje 
pogo je : 
a) da imajo višjo izobrazbo ekonomske, komercialne ali 

lesno gozdarske smeri in najmanj pet let delovnih iz
kušenj ali 

b) da imajo srednjo izobrazbo ekonomske, trgovsko-
poslovodske ali lesno gozdarske stroke in najmanj 
osem let delovnih izkušenj 

c) da imajo moralno politične kvalitete, ki se odražajo 
zlasti v odnosu do samoupravne družbene ureditve, 
do samoupravljanja in do družbenopolitičnih organi
zacij ter v spoštovanju zakonitosti in odgovornosti 
pri gospodarjenju z družbenimi sredstvi. 

Kandidati naj vložijo p i s m e n e prijave, ki mora io vsebova t i 
rojs tne p o d a t k e , p o d a t k e o izobrazbi , dosedanj ih zaposl i tvah, 
delovnih izkušnjah in uspeh ih ter p o d a t k e o d o s e d a n j e m so 
delovanju v družbenopol i t ičn ih organizaci jah, na nas lov: 
Emona Kmetijski k o m b i n a t P tu j , TOZD Trgovina , Rogozniška 
ces t a 25 , Ptuj . 
Rok za prijavo je 15 dni p o objavi razpisa . 

NOVOLETNA ŠTEVILKA MlP-ovih INFORMACIJ 

Pregled 
skozi celoletno delo 

v ptujski trgovski organizaciji M I P so izdali novoletno številko 
informacij , v kateri je kratek prerez vseh najpomembnejših dogodkov, 
pomembnih za poslovanje delovne organizacije. Tako se v njej spominjajo 
otvoritve trgovine v Cirkulanah, novih delovnih prostorov Zaščite v 
Kidričevem ter posaditve 88 belih brez v spomin tovariša Tita pred 
skladiščem v Slovenje vasi in tudi drugih pomembnih dogodkov, ki so našli 
ilustracijo v slikah. 

Posebno pozornost zasluži tudi novoletna čestitka direktorja Franca 
Tomaniča , v kateri opozarja za dosežene delovne uspehe, hkrati pa na nove 
delovne zadolžitve v letu 1982, ki bodo terjale ustvarjalno prisotnost 
slehernega zaposlenega. M G 

^ 

Silvestrov večer 
Pod ivjem ledenim 
žalujka se sklanja, 
v mesečini hledi žari. 
staro leto od nas se poslavlja 
se v večnosti potopi. 

ira polnočna 12je odbila 
kro^ jelke novoletne zbrani stno vsi 
prijatelj s prijateljem 
zdaj se pozdravlja 
in mu obilo sreče želi. 

Čeprav se danes vsi veselimo 
in želimo obilo si sreče, 
vendar na tihem vsi se bojimo, 
ne vemo nič komu 
nastavljen je meč. Terezija Matja.šič-Zinka 

Zavod za časopisno in radijsl(0 dejavnost RADIČ 
TEDNIK PTUJ z izdajateljsko-programskim sveton^^ 
uredništvom in delovno skupnostjo želi bralcem Ted 
nika in poslušalcem Radia Ptuj, zlasti še dopisnikom in 
sodelavcem srečno, zdravo, delovnih in osebnih uspe

hov polno NOVO LETO 1982! 

Gledališče 
na vasi 

Da si lahko kmetic v teh zimskih 
dneh odtrgajo več časa za kulturo 
priča tudi destrniški primer. 
Preteklo nedeljo se je domača 
igralska skupina predstavila z de
lom Lucija, to nedeljo pa bo na 
d e s t r n i š k e m o d r u g o s t o v a l a 
potujoča gledališka skupina iz 
Maribora . V njej sodelujejo Anica 
Sivec, Milena Muhič, Irena Mihe-
lič, Janez Klasinc, Volodja Peer in 
Vlado Novak. Predstava Lubežen 
po bukvicah, ki jo je poslovenil in 
napisal v prieškem narečju pro
fesor lan Baukart , bo ob 15. uri. 
Ogledali pa si j o bodo lahko tudi 
Rogozničani in sicer istega dne ob 
19. uri. 

N. D. 

Glasilo 
mladih 

iz Sestrž 
Prizadevni člani osnovne orga

nizacije ZSMS Sestrže so izdali že 
peto glasilo. V njem opisujejo svo
je delo, predvsem sodelovanje na 
lokalnih in zveznih mladinskih 
delovnih akcijah, v glasilu pa so 
tudi literarni prispevki. Mladi so se 
zelo izkazali pri urejanju zemljišča 
in nabavi materiala za gradnjo do
ma krajanov. Na štirinajstih 
delovnih akcijah je sodelovala 
večina mladincev, opravili pa so 
okrog 1.100 prostovoljnih delovnih 
ur. Opozoriti velja tudi na sestavek 
o vasi Sestrže, ki je nastala pred 
6(X) leti, v njem pa mladinec Franci 
Cep opisuje delo vaščanov in 
njihove želje po čim hitrejšem 
razvoju tega haloškega predela. 

N. D. 

TOPLICE MED PRAZNIKI 
Tudi v ptujskih toplicah so se odločili za silvestrovanje, ki ga letos 

organizirajo v Narodnem domu. Zato bodo na Silvestrovo bazeni in 
gostinski del odprt i le do 15. ure. Prvega januar ja bodo bazene odprli ob 
11. uri dopoldan in bodo odprti do 19. ure, gostinski del pa do 20. ure. V 
soboto, 2. in v nedeljo, 3. januarja pa bodo bazeni odprti kot običajno in 
sicer od . ure do 19. ure, gostinski del pa do 21. ure. 

MG 

RAZSTAVA ROČNIH DEL 
MlP-ovih DELAVCEV 

v prostorih sejne sobe na Slovenskem trgu v Ptuju so delavci MlP-a 
pred dnevi odprli razstavo ročnih del, ki bo odpr ta še danes, 30. decembra. 
Na njej pa se delavci predstavljajo z izdelki, kot so gobelini, tapiserije in 
drugi izdelki, ki predstavljajo koristno izrabo prostega časa delavcev in 
njihovo aktivnost na najrazličnejših področj ih . 

To je prva razstava te vrste v MIP-u . MG 

TELEFONSKA CENTRALA 
V TRNOVSKI VASI 

Prvi delovni dan v letu 1982, v ponedeljek 4. januar ja bo v Trnovski 
vasi vključena nova avtomatska telefonska centrala. S tem bo to območje 
Slovenskih goric vključeno v jugoslovansko av tomatsko telefonsko 
omrežje. Obenem je to tudi nov delovni uspeh krajanov KS Trnovska vas 
in delavcev podjetja za P T T Promet Maribor — temeljna organizacija 
Ptuj . _ u 

V TGA KIDRIČEVO DOSEGLI 
PLAN PROIZVODNJE 

Delavci T O Z D Proizvodnja aluminija in sploh vsi zaposleni v T G A 
Boris Kidrič Kidričevo so veseli svojega uspeha. V noči iz 27. na 28. i 
december so v obeh elektrolizah dosegli letošnji plan proizvodnje] 
primarnega aluminija. K temu je t reba doda t i , da so planiranih 45.040 t on i 
aluminija proizvedli tudi ob planirani porabi s i T o v i n , repro materiala in j 
energije. Kljub nekaterim težavam pri nabavi repromateriala in realizaciji] 
posrednega izvoza so torej v TGA že dosegli plan letošnje proizvodnje. V j 
dneh do konca leta 1981 pa ga bodo prav gotovo še presegli. 

— OMJ 

Rodile so: 
Je lka Sužnik . Sedlašek 132 

— Ta t j ano ; Mar i ja M o h o r k o , 
Skorba 54 — dekl ico; Božiča 
Ivančič, Hras tovec 73 —- dekl ico; 
Angela Kožar . Po lenšak 36 — 
Gabr ie l a ; Mari ja Pucko, G l o b o 
ko 43 — Simona ; I rena Lau ra , 
Tibolci 43 — Sergeja; M a r j a n a 
Hliš. Drstel ja 43 — dečka ; D a n i 
ca Horva t , Dravc i 10 — dekl ico; 
Lidija Sok. Mihovc i 19 — Janjo ; 
Z v o n k a Drozg , Kra igher jeva 40 
— Aljaža; Štefanija Anžel j . Vito-
iTiarci 22 — J a s m i n o ; Majda 
Šeliga. Tržeč 6 / a dečka ; Mari ja 
Janžekovič . Polenci 4 — dečka ; 
Marija G o l o b . Pobrežje 126 — 
Tončeka ; Z l a tka K r a m p e l j . Ul . B 
Kraigher ja 22 — dekl ico ; A n a 
Ribič. Slovenja vas 13 — Mojco; 
P O R O K E : 

Andre j Vrabič , J a d r a n s k a 10 
in Milena Polajžer. Pot rčeva 48; 
Stanislav Letonja. Že ta le 87 in 
Štefanija T u r n š k e k , Pobrežje 
127; Milan Ros . Jiršovci 41 in 
Zla tka Brunčič. Jiršovci 4 1 ; Dra 
go Prei l ikaka. Lovrenc na Dr . 
polju 56 in Mari ja Vidovič . 
Lancova vas 53; Emil Jakol ič , 
Krčevina pri V u r b e r k u 58 in 
Majda Plohi . Brstje 19; Vladis lav 
Topolovec . l lčeva 19 in N a d a 
Cafuta. Krčev ina pri V u r b e r k u 
123; Viljem T u m p e j . Majšperk 
45 in Jožefa Junge r . Ul. 1. maja 
22; Jožef Pleteršek. Mihovce 6 ! 
in Slavica Babic. Mihovce 63; 
Miroslav Fe renček . G o d e m a r c i 
33 in Mar t a Zavec . G o d e m a r c i 
33; Fran jo Pucko . Štrafelova 15 
in Ida Sirovnik. Njiverce 2 7 / b ; 
Rajko Lesjak. Mali Okič 20 in 
Marija Š t u m b e r g e r . C i r k u l a n e 
18; F ranc D r o b n i č . Lancova vas 
20 in Anica Kra jnc . Pod lehn ik 

16; Ra jko Bromšek , Gajevci 8 in 
Jožefa F iš t ravec , Gajevc i 7; Velj-
ko Škovrl j , K n i n Brače Mi lanov i -
ča in Mar i ja P rap ro tn ik , Z a g r e b 
ška 55; F r a n c H a m e r š a k , Bukov
ci 68 in Terezi ja K e k e c . Bukovci 
35; F r a n c Vršič, Vošn jakova 5 in 
Z d e n k a Jur ič , Zagojiči 9 / a ; Igor 
Mere. Ces ta Olge Megl ic 18 in 
Džurdž ica Rukel j , Ces ta Olge 
Meglic 18; Mi lan K m e t e c , Po
brežje 123 in D a r i n k a Ceh, 
K u n g o t a pri Ptuju 93; D a n i l o 
Kraner . M a r i b o r , Mel jska 60 in 
Breda G l u h a n e k , Ptujska gora 
97; Alojz Korez , Je lovice 29 in 
Silva Larnpre t . S toperce 65; J o 
žef N e d o g , Kicar 60 in Ivana 
Toš. Kicar 60; N i k o l a Biber, 
N o v a k o v e c b . b . in Mar i ja Žižek, 
Prekopa 37; Mi lan Vedern jak , 
Pacinje 30 in Mar i ja Cuš, G a b e r -
nik 31 ; B r a n k o Horva t . Bukovci 
50 in M i l e n a Ljubeč . N o v a vas 
pri Markovc ih 5 4 / a ; Mar j an 
S imenko . Pobrežje 75 in A n a 
M u r k o . Barislovci 8; A n t o n 
K r a m b e r g e r , Slavšina 6 in Jožica 
Matjašič. G i b i n a 5; 
U M R L I S O : 

Rados lav K o m a c . C M D I. roj 
1901. umr l 21 . dec. 1981; A n a 
Zelenjak, R u c m a n c i 40, roj . 
1922. u m r l a 20. dec . 1981; N e ž a 
Zemljič. Korač i ce 23 . roj . 1902. 
umrla 15. dec . 1981; A n t o n 
Pernat . S k o r b a 63; roj. 1937, 
umrl 22. dec . 1981; Terez i ja 
Peha rda . Kica r 14. roj . 1907. 
umrkM. 4fe(^981 

TEDNIK 
izdaja zavod za č a s o p i s n o in 
radijsko de javnos t RADIO — 
TEDNIK 62250 Ptuj, Vošnja
kova 5, poš tn i predal 99. Ureja 
uredniški kolegij, ki ga se s t av 
ljajo vsi novinarji zavoda , direk
tor in glavni urednik F R A N C 
LAČEN, odgovorn i urednik 
F R A N C F I D E R S E K , tehnični 
urednik ŠTEFAN PUŠNIK, 
Uredniš tvo in uprava Radio — 
Tednik, telefon (062) 771-261 in 
771-226. Celoletna naročn ina 
znaša 300 dinarjev, za tujino 
550 dinarjev. Žiro račun SDK 
Ptuj 52400-603-31023. Tiska 
C G P Večer Maribor . Na podlagi 
zakona o obdavčevan ju proiz
vodov in stori tev v p rometu je 
TEDNIK uvrščen m e d proiz
vode , za katere se ne plačuje 
temeljni davek od p r o m e t a proiz
v o d o v . 


